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PROTOKÓŁ Nr XII 
z obrad XII sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach 

z dnia 27 października 2011 r. 
 
 
godzina rozpoczęcia - 14:00; 
godzina zakończenia – 19:11; 

 
Do punktu 1 porządku 
 a) Otwarcie obrad 
 
Wiceprzewodniczący Rady –Marian Osękowski – Otworzył obrady XII Sesji Rady 
Miejskiej w Pyrzycach.  
Poinformował, że wszyscy otrzymali porządek obrad i w dniu dzisiejszym nastąpi 
złożenie ślubowania radnego, który w wyborach uzupełniających uzyskała mandat 
Pana Krzysztofa Dębickiego.  
 

b) Wręczenie zaświadczenia o wyborze na radnego wyborach 
uzupełniających, 
 

Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej – Andrzej Ogrodowicz – Jest mi 
niezmiernie miło zakomunikować i zaświadczyć, że stosownie do art. 128 ustawy z 
dnia 16 lipca 1998 r. ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików 
województw, Dz. U. z 2010 r. Nr 176 po. 1190 ze zmianami Gminna Komisja 
Wyborcza w Pyrzycach stwierdza, że w wyborach, które odbyły się w dnia 23 
października 2011 r. Pan Krzysztof Bogdan Dubicki wybrany został Radnym Rady 
Miejskiej w Pyrzycach. 
 
Wiceprzewodniczący Rady –Marian Osękowski – Poinformował, że przed 
przystąpieniem do wykonywania mandatu Radny składa ślubowanie. Ślubowanie 
0dbywa siew ten sposób, że po odczytaniu Roty wywołany Radny powstaje 
i wypowiada słowo „ślubuję”, ślubowanie może być złożone z dodatkiem zdania: 
„Tak mi dopomóż Bóg”. Radni nieobecni na I sesji Rady gminy oraz Radni, którzy 
uzyskali mandat w czasie trwania kadencji składają ślubowanie na pierwszej sesji 
Rady, na której są obecni. 
 
 c) Złożenie ślubowania przez radnych. 

 
Wiceprzewodniczący Rady –Marian Osękowski – Odczytał Rotę ślubowania 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście 
obowiązki radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie 
dobro mojej gminy i jej mieszkańców.” 
 
Radny Krzysztof Dubicki - Wypowiedzieli słowo „ślubuję”, z dodatkiem zdania: 
„Tak mi dopomóż Bóg”. 
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 d) stwierdzenie kworum. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski Przywitał wszystkich Radnych 
i stwierdził, że na stan 15 Radnych obecni są wszyscy. 
  
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu. 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 

Do punktu 2 porządku 
 Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Porządek obrad stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Zgłasza wniosek o dodanie do 
porządku obrad informację Komisji Rewizyjnej w sprawie przeprowadzenia kontroli 
dotyczącej prawidłowości przejęcia Klubu Rolnika w Mielęcinie. 
 
Radny Mirosław Budynek – W imieniu Komisji Budżetu wnioskuje 
o wyprowadzenie z porządku obrad punktu 7, tj. „Ocena funkcjonowania 
Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego Spółka z o.o. (Druk Nr 193/11) 
i wprowadzenie go pod obrady sesji listopadowej. Wniosek Komisji Budżetu stanowi 
załącznik Nr 7 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech - Zwrócił się z prośbą o wprowadzenie do 
punktu 15 porządku obrad dzisiejszej sesji zmiany polegającej na wprowadzeniu 
Druku Nr 187A/11, nad treścią tego projektu uchwały pracowały wszystkie Komisje 
i wszyscy Radni zostali zapoznani z treścią tego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady –Marian Osękowski – Poddał pod głosowanie 
wprowadzenie do porządku obrad informacje Komisji Rewizyjnej z kontroli 
dotyczącej prawidłowości przejęcia Klubu Rolnika w Mielęcinie. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 15; za – 15; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Informacja została wprowadzona do porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady –Marian Osękowski – Zaproponował, że za chwilę 
zostanie wyprowadzony pkt nr 7 „Ocena funkcjonowania Pyrzyckiego 
Przedsiębiorstwa Komunalnego Spółka z o.o. (Druk Nr 193/11)”, żeby w to miejsce 
wprowadzić ta informację. 
 
Wiceprzewodniczący Rady –Marian Osękowski – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wyprowadzenie z porządku obrad punktu 7, tj. „Ocena funkcjonowania 
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Pyrzyckiego Przedsiębiorstwa Komunalnego Spółka z o.o. (Druk Nr 193/11)” 
i wprowadzenie go pod obrady sesji listopadowej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 15; za – 15; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Informacja została wyprowadzona z porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady –Marian Osękowski – Poddał pod głosowanie wniosek 
Burmistrza o zamianę w punkcie 15 porządku obrad dzisiejszej sesji Druku Nr 
187/11 na Druk Nr 187A/11. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 15; za – 15; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Zamiana została wprowadzona w porządku obrad. 
 
Wiceprzewodniczący Rady –Marian Osękowski – Poddał pod głosowanie cały 
porządek ze zmianami. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 15; za – 15; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Porządek zostały przyjęty. 
 
Porządek po zmianach stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – W ostatnim okresie czasu na terenie naszej 
Gminy miały miejsca wydarzenia, które postanowiliśmy razem z Panem 
Przewodniczącym Rady uhonorować. W zawodach sportowych brali udział nasi 
sportowcy, którzy zajęli zaszczytne miejsca i chcielibyśmy, aby dzisiaj podczas tej 
sesji wręczyć wyróżniającym się zawodnikom wyróżnienia i nagrody. Są to osoby: 
- Maciej Piwonii – za zajęcie III miejsca w Drużynowych Mistrzostwach Polski 
w zapasach w stylu wolnym. 
- Łukasz Kowalski – za zajęcie III miejsca w Młodzieżowych Mistrzostwach Polki 
w zapasach w stylu wolnym w kategorii do 60 kg, jest to indywidualny sukces tego 
zawodnika, jest to najbardziej utytułowany pyrzycki zapaśnik. 
- Marek Cichowicz – za zajęcie V miejsca w Młodzieżowych Mistrzostwach Polki 
w zapasach (ze względu na nieobecność Marka nagroda zostanie wręczona w terminie 
późniejszym). 
- Oskar Wiśniewski – (obecna jest mama) za zajęcie III miejsca w Mistrzostwach 
Europy dzieci i kadetów oraz juniorów w karate na Węgrzech. 
- Jakub Borecki - za zajęcie V miejsca w Mistrzostwach Europy dzieci i kadetów oraz 
juniorów w karate na Węgrzech. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Na wniosek Komisji Stypendialnej 
przyznano Stypendium Artystyczne Gminy Pyrzyce, którego laureatką jest Natalia 
Haręża. Poprosił Panią Dyrektor Pyrzyckiej Szkoły Muzycznej o przedstawienie kilki 
znaczących sukcesów artystycznych Natalii. 
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Dyrektor Pyrzyckiej Szkoły Muzycznej – Ewa Loba –Diakite – Natalia w swojej 
karierze artystycznej już zdążyła zająć czołowe miejsca w konkursach 
międzyszkolnych regionalnych, ale najważniejszym sukcesem są Ogólnopolskie 
przesłuchania Centrum Edukacji Artystycznej organizowane, co 2 lata dla 
wszystkich szkół muzycznych w Polsce. Natalia znalazła się wśród ścisłej 
i niewielkiej grupy finalistów, uczestniczyła w Ogólnopolskich przesłuchaniach, jest 
to ogromy sukces dla szkoły świadczący o wysokim poziomie nauczania. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Przywitał wszystkich Radnych, 
Pana Burmistrza Jerzego Marka Olecha, Pana Sekretarza, Panią Skarbnik, Panów 
Starostów, Radnych Powiatu Pyrzyckiego, przedstawiciele Policji, Pana Komendanta 
Straży Pożarnej – Mirosława Rabiegę, kierowników jednostek organizacyjnych, 
Sołtysów, lokalne media oraz wszystkich, którzy nie zostali wymienieni.  
 
Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XI Sesji Rady Miejskiej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Poinformował, że protokół był 
wyłożony do wglądu w Biurze Rady. 
 
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z obrad XI sesji Rady Miejskiej. 

 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu z obrad XI sesji Rady Miejskiej. 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 15; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -1;  

Protokół został przyjęte. 
 
Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc (Druk Nr 192/11).  

 
Informacja Nr 8 z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc od dnia 16 września 2011 r. 
do 45 października 2011 r. stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – W informacji są zawarte takie 
informacje dotyczące Pana spotkań: 
1) Spotkał się Pan z firmą Eko-Myśl sp. z o.o. i Burmistrzem Myśliborza na temat 
gospodarki odpadami, chciałbym usłyszeć kilka słów więcej, jakie to są istotne 
sprawy? 
2) Spotkanie z Dyrektorem Spółki zajmującej się projektowaniem, nadzorem 
i budową oczyszczalni ścieków i kanalizacji sanitarnych. 
3) Temat, który dla mnie stanowi pewne niezrozumienie, ale myślę, ze Pan Burmistrz 
bezie uprzejmy i mnie w tym zakresie doinformuje. Spotkał się Pan z Panią 
Gołuchowską oraz z Panią Sondej w sprawie koncepcji dalszego funkcjonowania 
Geotermii. Zawsze taką mam ukończoną szkołę, że szefem jest Prezes - Dyrektor, 
oczywiście inne osoby mogą uczestniczyć, ale chyba wiodącą osobą powinien być 
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prezes, więc chciałbym wiedzieć, jaki zakres tego spotkania, co można było z tego 
spotkania wysądować i co było powodem, że w tym spotkaniu nie uczestniczył 
kierownik jednostki? 
 
Radna Bożena Tołoczko – Chciałabym się dopytać o spotkanie z przedstawicielami 
firm wiatrowych na terenie Gminy Pyrzyce, jaki jest rezultat tych rozmów? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech –  
- do pytania, które zadała Pani Radna Tołoczko – spotkałem się z przedstawicielami 
firm wiatrowych, które są zainteresowane lokowaniem wiatraków na terenie naszej 
Gminy, w spotkaniu tym uczestniczyły również inne osoby z mojego ramienia oraz 
pracownicy Urzędu Miejskiego. Efektem tego spotkania jest m.in. projekt uchwały, 
który dzisiaj przedkładam Radzie, ponieważ uważam, że na tym spotkaniu został 
wypracowany pewien konsensus, pewne porozumienie między organem 
prowadzącym, a tymi firmami. Właśnie efektem tych rozmów jest projekt uchwały, 
który praktycznie akceptują obydwie strony. 
- moje spotkanie z firmą Eko-Myśl w Myśliborzu – tak, takie spotkanie odbyliśmy 
wspólnie z Panem Prezesem Spółki PPK – Panem Krzysztofem Wancerzem, 
udaliśmy się tam na zaproszenie współwłaściciela tej firmy – Pana z Luksemburga 
i zostały nam tam przedstawione pewne propozycje związane z wejściem ustawy 
o śmieciach, która będzie obowiązywała od 1 stycznia 2012 r. i na tym spotkaniu 
omawiane były pewne propozycje, jakie ta firma składa w kierunku Gminy Pyrzyce, 
aby współpracować z tą firmą i aby ewentualnie porozumieć się, co do 
przeznaczenia śmieci, które są gromadzone na terenie naszej Gminy. 
- spotkałem się również z Panem Markiem Jankowskim (były Pyrzyczanin, który 
obecnie prowadzi firmę projektową i wykonawczą zajmującą się oczyszczalniami 
ścieków, to spotkanie było bardzo kurtuazyjne i efekt tego spotkania będzie 
widoczny w momencie, kiedy Pan Jankowski przyjedzie powtórnie do Pyrzyc. 
Chciałby się spotkać z Panem Prezesem Geotermii Sanisławem Kulikiem jak również 
z Panem Krzysztofem Wancerzem, było to spotkanie ze strony Pana Jankowskiego 
takie kurtuazyjne, czy jesteśmy zainteresowani wybudowaniem, czy sposobem 
finansowania oczyszczalni ścieków.  
– Jeżeli chodzi o moje spotkanie z Panią Sondej i z Panią Masłyk. Pani Mastyk nie 
reprezentowała w tym momencie firmy Geotermii, natomiast Pani Sondej jest 
członkiem Rady Nadzorczej Geotermii i rozmawialiśmy o problemach, które w tej 
chwili chcemy przestawić Panu Prezesowi, jak Gmina widzi dalsze funkcjonowanie 
Geotermii, ponieważ Gmina Pyrzyce jest udziałowcem tej firmy i na ten temat 
z Panią członkiniom Rady Nadzorczej rozmawiałem i starałem się wypracować 
pewne wnioski. 
 
Nie wniesiono więcej żadnych zapytań do informacji Burmistrza. 
 
Do punktu 5 porządku 
 Interpelacje, zapytania radnych na piśmie. 
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Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Poinformował, że Biuro Rady 
chce wprowadzić druk, który byłby ujednolicony, dlatego że poszczególni Radni 
składali to na „kawałkach papieru”  
 
Radny Damian Błażejewski – Mam 2 pytania: 

1) Chciałbym się dowiedzieć, jakie były wpływy do kasy Gminy z tytułu zajęcia 
pasa drogowego przez wszelkie reklamy dotyczące wyborów 
parlamentarnych? 

2) Jak zostały wynegocjowane naprawy dotyczące chodnika na ul Dworcowej? 
Inwestor budujący Biedronkę zdewastował mienie gminne, chciałbym też 
również się dowiedzieć, czy ma umowę na zajęcie pasa drogowego, ile płaci 
za to, tym bardziej, że w weekend przed wyborami nie można było przejść 
ulica Dworcową, bo stał tam potężny, ciężki dźwig. 

 
Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – W ostatnim czasie pojawiły się 
dość istotne zmiany kadrowe w Urzędzie. Chciałbym się zorientować, jakie koszty 
poniosła Gmina z tego tytułu, że musiała się rozstać z pracownikami? Interpelacja 
stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – W punkcie 17 porządku Pan 
Burmistrz udzieli odpowiedzi. 
 
Do punktu 6 porządku 
 Ocena stanu gminnej infrastruktury drogowej z uwzględnieniem jej 
oznakowania oraz plany realizacji na rzecz poprawy stanu istniejącego  (Druk Nr 
188/11). 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 11 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Rolnictwa i Ekologii stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Do tego materiału mam pewien 
komentarz. Z tego materiału wynika, że rzeczywiście zaniedbania są (jak to Pan 
Burmistrz powiedział, żeby doprowadzić do normalności trzeba nam kilkadziesiąt 
lat) i myślę, że z tym należałoby się zgodzić, jeżeli rzeczywiste nakłady na drogi będą 
wynosiły tyle, ile planujemy. 
W jednym z punktów obrad dzisiejszej sesji mamy zmiany w budżecie i okazuje się, 
że mimo bardzo trudnej sytuacji, jeżeli chodzi o drogi, to stać nas na to, by 
zaproponować wyprowadzenie kwoty 150.000 zł z dróg gminnych z przeznaczeniem 
na inny ważny cel, co do tego dyskusji nie ma. Tylko myślę, że powinniśmy się 
zastanowić, skoro jest taka trudna sytuacja to 150.000 zł to nie jest dużo, ale jednak 
w jakimś stopniu moglibyśmy te drogi poprawić. Obawiam się takiej sytuacji, że 
część naszych mieszkańców i nie tylko, na tyle jest już wyedukowana, że wiem, że 
można ubiegać się o odszkodowania w sytuacji, kiedy nastąpi uszkodzenie pojazdu, 
myślę, że ta sprawa też powinna być brana pod uwagę. Także kieruje te słowa do 
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Pana Burmistrza by zastanowił się, czy rzeczywiście ten projekt uchwały jest słuszny, 
przeznaczenia na inny cel, a zabrania z dróg jest słuszny. 
 
Radny Mariusz Majak – Chciałbym poprosić o uzupełnienie tej informacji, 
ponieważ na początku roku była propozycja, aby przekazać drogę nr 3 
województwu. Była wola od zarządu województwa, jednakże nie udało się 
doprowadzić do przekazania tej drogi, wiemy, że wystąpiliśmy ze skargą do 
Trybunału Konstytucyjnego, ale czy to nie byłaby słuszna droga, aby w ten sposób 
pozbyć się tego kłopotu. Z tego, co wiem to Pan marszałek proponował, aby 
nastąpiło to zupełnie nieodpłatnie. 
 
Radny Damian Błażejewski – Chciałem nawiązać do artykułu w Kurierze 
szczecińskim z wtorku, była tam deklaracja Pana, że przystąpimy do remontu ulicy 
Głowackiego. Chciałem się dowiedzieć, czy nadal ta deklaracja z tego artykułu jest 
aktualna, bo dopytują się mieszkańcy tej ulicy, którzy uważają, że jest to najgorsza 
ulica gminna w mieście. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Jeżeli chodzi o ulicę Głowackiego – tak, 
ulica Głowackiego niedawno została przejęta na mienie Gminy i wszyscy 
wiedzieliśmy o tym, w jakim ona jest stanie i od tego momentu praktycznie nic się 
nie pogorszyło. Mi jest również bardzo przykro, że jest to jedyna ulica, którą można 
dojechać do naszej największej firmy, która zatrudnia największą ilość osób, 
przyjeżdżają samochody, które pochodzą z całej Europy. Jest to na pewno dla nas 
wstyd, jest to niezbyt komfortowe. Spotkałem się z Panią Prezes Ewą Bogacką, 
rozmawiałem z nią na ten temat i wspólnie zadeklarowaliśmy sobie, że będziemy 
czynili wszelkie starania, aby poprawić jakość nawierzchni tej drogi i jednocześnie 
chodników, bo również są zgłoszenia mieszkańców o wieloletnich zaniedbaniach, 
które występują nie tylko na tej drodze. Zdaję sobie doskonale sprawę, że jakość 
dróg gminnych na terenie naszej Gminy jest nie zadawalająca. Mieszkańcy zgłaszają 
wiele uwag, ja te uwagi przyjmuję, ja je sobie rejestruje i na pewno poczynię wszelkie 
starania, które będą mogły doprowadzić do tego, żeby jakość tych dróg została 
polepszona.  
Jeżeli chodzi o pytanie Pana Radnego Majaka – tak, prowadzimy dalej ożywioną 
dyskusję z Panem marszałkiem Drożdżem i Geblewiczem na temat ponownego 
przejęcia, czy zmiany kategorii drogi dawnej trójki, w tej chwili chyba z kategorii 
drogi gminnej na kategorię drogi wojewódzką. Pan Marszałek przedłożył pewne 
propozycje Powiatom przez teren których przebiega ta droga i niestety to nie 
wszyscy Starostowie wyrazili zgodę na to, żeby w zamian za przejęcie przez 
marszałka tej drogi na stan dróg krajowych z kolei Starostowie przejęli pewne 
odcinki dróg gminnych i odwrotnie, żeby wójtowie, burmistrzowie przejęli na swoje 
mienie część dróg powiatowych, dlatego w tej chwili te rozmowy trochę utknęły, 
ponieważ to właśnie ruch należy do Starostów poszczególnych Powiatów. Jeżeli 
wyrażą taką chęć i będzie wspólne porozumienie z wójtami i burmistrzami, co do 
przejęcia i zamiany kategorii dróg to wówczas myślę, że Pan marszałek jest na to 
gotowy i przejmie tę drogę na mienie województwa. 
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Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Mam dwie sprawy przy cenie 
dróg gminnych: 

1) Sprawa, o której już Pan mówił na spotkaniu wiejskim w Rzepnowie, chodzi 
o jak najpilniejszą naprawę odcinka drogi brukowej, która wchodzi do 
centrum Rzepnowa, ten słynny garb, na którym co miesiąc średnio 1 
samochód załatwia miskę olejową. 

2) Przy okazji tematu dróg gminnych oraz innych kategorii, ja już zwracam 
uwagę Panu Burmistrzowi (jeżeli mogę sobie na to pozwolić), żeby 
pracownicy merytoryczni Urzędu już pomału przygotowywali się do 
sprawdzenia ciągów komunikacyjnych pod kątem ewentualnych podtopień 
tych dróg, to, co miało miejsce poprzedniej zimy, kiedy po opadach śniegu, 
oblodzeniach, nastąpiły roztopy i ponowne zamarznięcia, tam gdzie się łączą 
drogi gminne z powiatowymi i innych kategorii. 

 
Wiceprzewodniczący Rady –Marian Osękowski – Ja sobie też pozwolę taką uwagę 
poczynić, to jest w tej formie, że nasi mieszkańcy coraz bardziej zauważają, że 
w związku z płatną „trójką” coraz więcej taboru ciężkiego przejeżdża i przemieszcza 
się przez Pyrzyce. Należałoby tez cos o tym pomyśleć, bo jak kiedyś mówili, że 
miasto jest spokojne, tak w tej chwili jest coraz więcej samochodów, które chcą 
uniknąć płatności, przejeżdża przez Pyrzyce. 
 
Starosta Pyrzycki – Wiktor Tołoczko – Tylko w kwestii dopełnienia informacji, którą 
udzielał Pan Burmistrz na pytanie Radnego Mariusza Majaka, które w swej treści 
wyrażało troskę zwłaszcza przy zbliżającej się zimie, o losy bezkolizyjnego 
poruszania się po byłej krajowej „trójce”, obecnie gminnej „trójce”. Chciałbym 
uzupełnić, ja swoją opinię w zakresie przejęcia tej drogi w zasób wojewódzki 
wyraziłem kilkakrotnie. Była to ocena pozytywna, jeżeli chodzi o odcinek 
przebiegający przez Gminę Bielice w 100% marszałek województwa zadeklarował 
się, że ten odcinek przejmuje bez zobowiązań wobec Gminy Bielice i odwrotnie, 
z Gminą Pyrzyce ten odcinek również, więc bardzo korzystna sytuacja, z Gminą 
Lipiany na pewnych warunkach, chodziło u ulicę Myśliborską i o tą dojazdową ul. 
Niepodległości w Lipianach. Natomiast pozostali Starostowie rzeczywiście 
negocjują, rozmawiają, mówię tu o Staroście myśliborskim, stargardzkim 
i gryfińskim, żeby być precyzyjnym Panie Burmistrzu trzeba byłoby powiedzieć, że 
jest pełne poparcie do faktu tego, że ja wyraziłem aprobatę w tej materii i nie ma tu 
żądnych przeszkód, żeby te odcinki, które przebiegają przez Powiat Pyrzycki były 
przejęte przez marszałka. Natomiast, jeżeli będzie nadal koncepcja kompleksowego 
przejęcia przez wszystkie powiaty to mam wrażenie, że nie zdążymy przed zimą 
i sprawa zostanie odwleczona aż do przyszłego roku myślę, że wiosna – lato 
przyszłego roku. 
 
Radny Mariusz Majak – Panie Burmistrzu, ja chciałbym zaapelować do Pana, żeby 
jednak wrócić do tych rozmów, bo jak wiemy Trybunał Konstytucyjny nie szybko 
rozstrzyga sprawy, a to jest wydaje się bardzo dobry kierunek do tego, aby pozbyć 
się problemu, a droga nr 3 przebiegająca przez nasze miasto w sposób naturalny 
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wydaje się być po prostu drogą wojewódzką. Skoro to ma nic nas nie kosztować 
myślę, że to jest najprostszy sposób do załatwienia tego problemu. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – Trochę jestem zaskoczony postawą Radnych – 
pracowników starostwa będących w tamtej kadencji z uwagi na fakt, iż ul 
Głowackiego, jak sobie przypominamy była ulicą powiatową i w tamtej kadencji na 
wniosek burmistrza została przejęta za zgodą Rady, większości Radnych właśnie 
tych, którzy dzisiaj z tą wielka troską dopominają się o remont tej drogi. Czyli gdyby 
tamci Radni wtedy nie przejęli tej ulicy Głowackiego, to byśmy dzisiaj mieli problem 
z „głowy”, czyli był to strzał samobójczy, chyba do własnej bramki. 
 
Radny Damian Błażejewski – Niechcący Panie Marianie zostaliśmy wywołani do 
tablicy przez Pana Krzysztofa. Panie Krzysztofie, „co było kiedyś, a nie jest nie pisze 
się w rejestr”, na dzień dzisiejszy jest to droga gminna i zadałem proste pytanie, czy 
Pan Burmistrz potwierdza swoją deklarację, tylko tyle? Była złożona deklaracja, jest 
artykuł, dopytają się mieszkańcy, więc zadałem takie pytanie. Byłem za przejęciem, 
miały być te same prowadzone sprawy z OBR, Gmina miała dogadywać się ze 
Spółką, Spółka miała partycypować. Pan Burmistrz powiedział, że Pani Prezes 
złożyła deklarację, że jeżeli Gmina (w tym artykule) będzie remontowała, to będzie 
partycypowała w innych kosztach, dlatego pytam. Pan Burmistrz udzielił 
odpowiedzi, jestem zadowolony, zobaczymy czy będzie to zadanie wpisane do 
przyszłorocznego budżetu. Także prosiłbym nie mówić, że jest to strzał do własnej 
bramki, bo takich strzałów mamy bardzo dużo. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Dalej podtrzymuję, że żadnego deklaracje 
ani z mojej strony, ani ze strony Pani Prezes nie padły, to były rozmowy. Panie 
Radny prosiłbym właśnie w ten sposób traktować moją wypowiedź, że są to tylko 
prowadzone rozmowy. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Do punktu 7 porządku 
 Informacja Komisji Rewizyjnej z przeprowadzenia kontroli dotyczącej 
prawidłowości przejęcia Klubu Rolnika w Mielęcinie. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.  
 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Nie będę czytał całego 
protokołu, chcę tylko powiedzieć, że w dniu 20. października Komisja Rewizyjna 
spotkała się i uzyskała wyjaśnienia od pracownika Urzędu Miejskiego również 
w oparciu o dokumentację znajdującą się w dyspozycji Urzędu Miejskiego 
w Pyrzycach, w zakresie przekazania Klubu Rolnika w Mielęcinie. Jak ustaliliśmy 13 
maja 2010 r. lokal ten został wydzierżawiony dla Pani Pauliny Niepsujewicz i w tym 
dniu ten lokal został przyjęty wraz ze sporządzoną dokumentacją przekazania, 
opisany był stan techniczny budynku, który miał wiele uszkodzeń, wiele zaniedbań i 
podpisując umowę dzierżawy tego lokalu na kwotę 1193 zł Burmistrz zawarł umowę 
z dzierżawcą, że koszty remontu, które będą ponoszone przez Panią, będą odliczane 
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od czynszu dzierżawnego, tak też się stało. Pani ta remontowała ten Klub, dołączała 
stosowne faktury, odbiór prac remontowych był zatwierdzony przez Pana Fiącka 
z Urzędu Miejskiego, niestety w trakcie trwania umowy powstała zaległość na kwotę 
7500 zł i umowa została wypowiedziana. 14 czerwca 2011 r. Klub Rolnika został 
odebrany również przy sporządzeniu protokołu przekazania, wówczas z wyjątkiem 
uszkodzonej umywalki, zawilgoconych ścian nie było innych uszkodzeń. Po 
miesiącu była kontrola Komisji Rolnictwa i Ekologii, która stwierdziła, że lokal jest 
zdewastowany. Jak ustaliliśmy właśnie w tym czasie lokal ten nie posiadał żadnego 
dozoru i wandale nie ustaleni przez nas dokonali tych zniszczeń, które stwierdzili 
przedstawiciele Komisji Rolnictwa. 
Wnioski Komisji Rewizyjnej są następujące; 

1. Komisja Rewizyjna stwierdza, że nie można ustalić w chwili obecnej 
odpowiedzialnego za dokonane zniszczenia w Klubie Rolnika w Mielęcinie. 

2. Komisja Rewizyjna zauważą, że dozór obiektu ze strony pracowników 
Urzędu Miejskiego w Pyrzycach był niewystarczający, przez co doszło do 
zniszczeń i uszkodzeń. W tym zakresie należy zobligować odpowiedzialnego 
pracownika Urzędu Miejskiego do działań, które nie pozwolą na podobne 
zdarzenia w przyszłości, np. poprzez wyznaczenie chociażby społecznych 
opiekunów obiektu. (Chcę rozwinąć ten wniosek, jest to taka konkluzja, że gdyby 
ktokolwiek z Urzędu po przejęciu z powrotem w zarząd gminy tego lokalu zajął się 
tym, zabezpieczył w sposób właściwy, nawet poprosił, czy Sołtysa, czy inną osobę o 
dozorowanie raz na jakiś czas tego obiektu, to takich zniszczeń w takim zakresie 
pewnie by nie było, bo te zniszczenia nie powstały w dzień, dwa, czy dłużej). 

3. Ustalenia z kontroli przedłożyć Radzie Miejskiej Pyrzycach. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Do punktu 8 porządku 
 Informacja z realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2010/2011 w tym o 
wynikach sprawdzianu i egzaminów (190/11),  
 
Informacja stanowi załącznik Nr 14 do protokołu.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) Komisja Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - stanowi załącznik 
Nr 15 do protokołu. 

 
Radna Bożena Tołoczko – Chciałabym tutaj zaznaczyć, że wynik szkół 
podstawowych w sprawdzianie szóstoklasisty jest to trzeci wynik w województwie 
zachodniopomorskim za Dziwnowem i Rewalem, także należą się tutaj serdeczne 
gratulacje dyrektorom i nauczycielom uczącym we wszystkich szkołach 
podstawowych w Gminie Pyrzyce. Oprócz tego chciałam zaznaczyć, że wynik 
Gminy Pyrzyce przewyższa średnią wyników w powiecie, województwie, okręgu 
i w kraju, także też jeszcze raz serdeczne gratulacje. Panie Burmistrzu, trochę mnie 
smuci, że w związku z tak wytężoną pracą dyrektorów i nauczycieli, przez co dzieci 
uzyskały taki wysoki wynik, niestety chyba tylko jeden dyrektor został nagrodzony 
za taką pracę. Wiem, że nauczyciele zostali nagrodzeni przez dyrektorów (jeszcze 
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pieniądze nie wpłynęły na konto), ale niestety tylko jeden dyrektor został 
nagrodzony przez Pana osobę. 
 
Dyrektor Publicznego Gimnazjum w Pyrzycach – Marian Pihan – Chciałbym się 
odnieść też do tej informacji. Przepraszam, że dzisiaj się tym zajmuję, ale nie mogłem 
być na Komisji, gdyż zatrzymały mnie obowiązki służbowe. Dla mnie ta informacja 
(być może Komisja nie dokładnie rozpatrzyła) jest nierzetelna i nieobiektywna. 
Dlaczego tak mówię? Punkt 2 we wnioskach „W zakresie spraw dydaktycznych 
szkół - należało dążyć do uzyskania w latach 2011-2014 średniego wyniku ze 
sprawdzianów lub egzaminów na poziomie co najmniej średniej wojewódzkiej. Jak 
wynika to z powyższych danych wynik taki nie osiągnęła jeszcze Szkoła 
Podstawowa w Okunicy oraz w całym zakresie Publiczne Gimnazjum w Pyrzycach”. 
Co się okazuje: strona wcześniej, wynik z egzaminu języka niemieckiego, który jest 
jednocześnie lepszy od wyniku w krajowego, okręgu, województwa i powiatu, 
z przyrodniczych jest na wysokości województwa, nie wiem czy 0,01 to jest różnica, 
czy to nie jest poziom? Reasumując: ze wszystkich czterech części egzaminu 
gimnazjalnego nasza liczba punktów, tj. 101,89, natomiast województwo – 101,27, 
jeżeli to nie jest poziom to ja nie wiem. Uważam, że ta informacja jest nieobiektywna, 
tym bardziej, że Ministerstwo zakazywało porównywania, dlaczego nie porównuje 
się równego z równym? Należymy do ścisłej czołówki województwa, jeżeli chodzi 
o wyniki dużych gimnazjum, nie można porównywać małego gimnazjum, gdzie są 
nieduże klasy z taką dużą jednostką? Dlaczego nie mówi się, jeżeli 2 lata temu 
mieliśmy 18. finalistów i laureatów wojewódzkich konkursów przedmiotowych, nie 
słyszałem Nidy jakiejś pochwały? Dlaczego nie mówiło się, gdy mieliśmy laureatów 
i finalistów we wszystkich praktycznie przedmiotach, mieliśmy laureatów 
konkursów krajowych, jakoś nie słyszymy tego.  
Pan Burmistrz wydal niedawno zarządzenie, gdzie Rada Oświatowa i Komisja 
Edukacji odniosła się do zapisu: „zdiagnozować przyczyny stosunkowo niskich 
wyników”, co to są niskie wyniki? Niskie wyniki to jest program naprawczy, Nidy 
nie mieliśmy i nie byliśmy zagrożeni programem naprawczym. Jak w stosunku do 
tych sukcesów naszych uczniów mówić o niskich wynikach? Nasi uczniowie – 
absolwenci należą do najlepszych uczniów renomowanych szkól szczecińskich, tym 
bardziej, że te zapisy miały być zmienione, a nie zostały zmienione. Uważam, że ta 
informacja jest dla nas krzywdząca, dla nauczycieli, którzy uczą na najtrudniejszym 
etapie nauki. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Może jedno zdanie odniesienia do 
wypowiedzi Pani Radnej Tołoczko – Pani Radna, ja również jestem zatroskany, że 
była tylko jedna nagroda i mam propozycję, abyśmy razem znaleźli środki 
w budżecie Gminy, bo również Państwo możecie pokazywać skąd można wziąć te 
środki, żeby komuś dać. Także proszę tylko wskazać mi stronę dochodową, ja 
natychmiast również uruchomię nagrody dla dyrektorów naszych szkół, ponieważ 
oni zasługują na te nagrody. Jeżeli Pani wskaże, bądź Komisja, której Pani jest 
członkiem wskaże takie źródło finansowania, natychmiast pochylę się nad tym i na 
pewno przeznaczę, bo nasi dyrektorzy na to zasługują.  
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Natomiast, co do wypowiedzi Pana Dyrektora Gimnazjum to poproszę 
o ustosunkowanie się do tego Pana  Kierownika Wydziału Janusza Kaźmieczaka. 
 
Radny Damian Błażejewski – Chciałbym wesprzeć głos Pana Dyrektora Mariana 
Pihana. Statystyki nie kłamią i Pan Kierownik sporządzając te dane powołuje się na 
liczbę zdających, jak można Panie Kierowniku, porównać Gimnazjum 
w Przelewicach, gdzie zdaje 20 osób, do Gimnazjum w Pyrzycach, gdzie zdaje 107 
osób, jak można w ten sposób wyliczyć średnią? Porównajmy to, co mówił Pan 
Dyrektor Pihan, nasze Gimnazjum z Gimnazjum ze Stargardu taka sama liczba 
zdających i wtedy będziemy wiedzieli, czy nasze Gimnazjum uczy źle, czy dobrze. 
To się powtarza rok rocznie, podziwiam nauczycieli Gimnazjum, że w tak trudnych 
warunkach pracują, Pan dobrze wie, niedogrzały budynek, baza dydaktyczna 
poniżej krytyki i my tutaj mówimy o czymś, co naprawdę nie powinno mieć miejsca. 
Niech Pan weźmie najlepszą klasę z Gimnazjum pyrzyckiego 28 osób i gwarantuje 
Panu, ten wynik będzie powyżej nie tylko średniej, ale będzie bardzo wysoki. 
Prosiłbym, żeby odpowiedzieć skąd wzięły się te dane? 
 
Przewodniczący. K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 
Jagiełło – Tak jak Pan Dyrektor Pihan zaznaczył na wstępie swojej wypowiedzi, że 
nie mógł być na Komisji. Właśnie na tej Komisji mówiliśmy praktycznie o wszystkich 
tych sprawach, które poruszył, tego niemieckiego, który bardzo wysoko 
w województwie jest zaznaczony, właśnie tych minimalnych, ale poniżej średniej 
wojewódzkiej wyników z pozostałych przedmiotów, ale podkreślaliśmy, że jest to 
szkoła, która jest największą szkołą, ma liczne klasy, jest szkołą, która wychowuje, 
uczy w najtrudniejszym okresie edukacji młodzież. O tych sprawach mówiliśmy, 
może tylko taki błąd, że w jakiś sposób nie wyartykułowaliśmy tego na piśmie 
i dlatego może wtedy Pan Dyrektor mniej by przeżył emocjonalnie to dzisiejsze 
wystąpienie. Przecież miesiąc temu na tej sali Pan Dyrektor był wyróżniony, jego 
szkoła i nauczyciele odnośnie sportu, bo rewelacja drugie miejsce w województwie. 
Nieraz tak się zdarza, że jeżeli ktoś troszkę przewyższa te wyniki, a szkoły 
podstawowe przewyższyły w znaczącej mierze, trzecie miejsce w województwie za 
takimi szkołami jak Dziwnów, Rewal, gdzie wszyscy wiemy są to najbogatsze gminy 
w naszym województwie i może tylko, dlatego troszkę Gimnazjum można 
powiedzieć, że chcielibyśmy nie mówiąc ani jednego słowa o złej pracy dyrektora, 
czy nauczycieli, cały czas szanujemy i w jakiś sposób bardzo wysoko oceniamy tą 
pracę, ale zawsze ta średnia wojewódzka jest jakimś wyznacznikiem przez wiele lat 
w naszej gminie i to tej średniej chcielibyśmy, żeby każdy nauczyciel, każdy dyrektor 
jak najbardziej zmierzał, jak najszybciej dążył. To może tylko, dlatego że Pana 
dyrektora nie było, bardzo serdecznie zapraszam na każdą Komisję wtedy będzie 
nam łatwiej rozstrzygać te trudne problemy jakie są w oświacie, bo wiadomo, że 
oświata potrzebuje dużych pieniędzy od wielu lat. 
 
Radny Mariusz Majak – Na poprzedniej sesji zgłaszałem pewne uwagi do Uchwały 
Nr LXX/591/10 w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola. Tu 
jest informacja we wnioskach końcowych, że „uchwały oraz sugestie radnych i jej 
wpływu na budżet gminy dokonamy w I kw. 2012 roku” wydaje mi się, ze to trochę 
późno. Zgłaszałem takie uwagi od rodziców dotyczące wysokości przede wszystkim 
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opłaty karnej, która chyba jest najwyższa w województwie, pobierania tej opłaty za 
to, że dzieci zostają na imprezach okolicznościowych typu: „Dzień Babci”, „Dzień 
Dziadka”, co wydaje się dla mnie absurdem i zgłaszałem sugestię odnośnie tego, aby 
rozpatrzyć możliwość dzielenia opłat za godzinę na pół. Uważam, że trochę 
wcześniej powinniśmy się tą sprawą zająć w szczególności, jeśli dotyczy pobierania 
opłat jakichś karnych za to, że dziecko pozostaje dłużej na imprezie 
okolicznościowej.  
 
p.o. Kier. Wydz. EKSiZ – Janusz Kaźmierczak – Chciałbym podziękować Państwu 
za te głosy, które jak gdyby pozytywnie się odnoszą do wyników uzyskanych przez 
naszą gminna oświatę w tym również do Gimnazjum. To jest tylko potwierdzenie 
tego, co jest zawarte w materiale, że poziom nauczania, edukacji naszych uczniów w 
Gminie Pyrzyce jest realizowany w sposób dobry i za to należą się słowa 
podziękowania. Ja to uczyniłem w imieniu Pana Burmistrza na Komisji pod adresem 
dyrektorów, którzy byli obecni, a za ich pośrednictwem na ręce prawie 270 
nauczycieli zatrudnionych w naszych szkołach i przedszkolach, bo sukces szkól jest 
poprzedzony sukcesem przedszkoli, tak jak również sukces Gimnazjum poprzedza 
praca szkół podstawowych. 
Co do kwestii tej informacji. Informacje Pan Burmistrz jest zobowiązany Państwu 
przedłożyć zgodnie z Ustawą, która nakłada na nas obowiązek przedłożenia 
informacji o wynikach sprawdzianów i egzaminów (sprawdziany są w szkołach 
podstawowych, egzamin w szkołach gimnazjalnych). Jedynym materiałem, na 
którym możemy bazować jest to opracowanie sporządzane przez Okręgową Komisję 
Egzaminacyjną w Poznaniu i ta komisja udostępnia nam dane w sposób fachowo 
opracowany i na nich bazujemy. W związku z tym źródło informacji jest jak gdyby 
spoza Gminy, poza szkolne, jest to źródło ogólnie dostępne, są to dane 
opracowywane w sposób sądzę nie budzący najmniejszej wątpliwości, że są zrobione 
rzetelnie. Oczywiście również w środowisku nauczycieli, dyrektorów i nie tylko 
w momencie, kiedy weszły egzaminy i sprawdziany komentowano, że to jest tylko 
statystyka, że to nie oddaje całości problemu, z jakimi borykają się szkoły, niektórzy 
nawet wręcz do końca kwestionowali zasadność i rzetelność i wszystko, co się z tym 
wiązało. Dzisiaj po tylu latach my Państwu pokazujemy wyniki uzyskiwane przez 
nasze szkoły od roku 2002, a wiec to nie jest wycinek, to nie jest fragment, jeden rok, 
to jest pokazanie pewnego trendu, tendencji i to jest najważniejsze. Oczywiście 
(mówiłem to też na komisji) możecie Państwo mieć takie odczucia, o których dzisiaj 
była tu mowa, że to jest za mało analityczna informacja, że nie da się porównywać 
szkoły do szkoły, bo jeżeli w szkole jest jedna klasa to wynik tej klasy przekłada się 
na wynik szkoły, jeżeli w szkole jest kilkanaście klas, czy kilkadziesiąt klas, to wynik 
szkoły jest oczywiście uśrednionym wynikiem. Gdybyście Państwo chcieli to Pani 
Dyrektor np. SP Nr 2, która jest obecna mogłaby też przedłożyć nam paletę wyników 
od klasy najlepszej do klasy najgorszej (w sensie różnic), a pomimo tego uzyskuje 
wynik od wielu lat rewelacyjny, w roku ubiegłym był jeszcze lepszy, w tym roku 
troszeczkę mniejszy i też Pani Dyrektor ma niedosyt, że my wytykamy, że ten wynik 
w tym roku spadł, ale on jest ciągle na bardzo wysokim poziomie i to każdy 
potrafiący analizować materiały na pewno dostrzegł, jest to duża szkoła, my jej 
również nie porównywaliśmy do szkoły analogicznej, tylko porównujemy do szkoły. 
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W związku z tym jak w każdej statystyce (nie chcę tu przytaczać przysłowia) jest 
pewna prawda i pewien fałsz. Każda statystyka nie jest to obraz rzeczywisty, to jest 
tylko obraz uśredniony, to samo się odnosi do Gimnazjum, to że chcielibyśmy, żeby 
nasze Gimnazjum nie było trzecim Gimnazjum w Powiecie, a żeby było przynajmniej 
jak było wcześniej drugim, a najlepiej tak jak nasze szkoły podstawowe było 
pierwszym, to chyba jest ambicją zarówno nauczycieli, jak dyrektora, jak wszystkich 
Państwa. To, że nie udaje się nam na razie takiego wyniku uzyskać, aczkolwiek 
edukacja, nauka jest bardzo złożonym procesem jest to najbardziej efektywny sposób 
inwestowania, wręcz jest to inwestycja. W związku z tym trzeba na to też tak patrzeć.  
To, że nasi dyrektorzy, nauczyciele podchodzą do swojego zawodu, do swoich 
obowiązków w sposób bardzo odpowiedzialny to jest również efektem tego, ze takie 
głowy padają, że oni chcieliby, żebyśmy bardziej podkreślali czasem te pozytywne 
rzeczy niż tylko te negatywne, ale my starając się rozwijać, iść do przodu, a jak na 
razie chyba nasza oświata, jak niewiele rzeczy w tej Gminie, może świecić 
przykładem. Wymienia się Pyrzyce na wielu naradach sympozjach robionych 
w układzie województwa, jako pozytywny przykład, ja mogę powiedzieć nawet 
z prywatnej sfery, koledzy mnie zaczepiają, kierownicy, naczelnicy, dyrektorzy 
wydziałów i pytają mnie, jak to jest możliwe, że w Pyrzycach uzyskujecie taki wynik 
mając taką dużą szkołę jak SP Nr 2? Te wyniki nie biorą się z niczego, te wyniki 
wzięły się z ciężkiej, konkretnej pracy, nie mówienia na okrągło, nie poklepywania 
się po plecach przez kadrę pedagogiczną, tylko szukania sposobów, metod, środków 
lepszego, efektywniejszego nauczania naszych dzieci. To czeka również każdą 
szkołę, która o tych wynikach na razie odtaje. Jeżeli się zagłaszczemy powiemy, że 
jest wszystko pięknie, ładnie to od razu Państwu powiem, my się szczycimy jako 
Gmina, ale województwo zachodniopomorskie w skali kraju w tych egzaminach 
i sprawdzianach jest na ostatnim miejscu. W związku z tym odnoszenie się do 
średniej wojewódzkiej ładnie wygląda w statystyce, ale jak się porównamy, gdzie my 
jesteśmy w układzie całego kraju to nie ma czym się za bardzo chwalić, a jak Polska 
porówna się do badań robionych w układzie szerszym, państw OECD, to daleko 
nam do takich państw jak Finlandia, która przoduje w Europie. W związku, z czym, 
żebyśmy nie popadli w skrajność, aczkolwiek ja bym był ostatnią osobą, która 
chciałaby nie docenić pracy nauczycieli, kadry od przedszkola do gimnazjum 
włącznie, bo takie ma kompetencje nasza Rada i Pan Burmistrz, ale żebyśmy nie 
podali w drugą stronę, że zagłaszczemy się, nie będziemy mówili o problemach 
i znajdziemy się tam, gdzie byśmy nie chcieli się znaleźć. 
Do Pana Mariusza Majaka – my doskonale wiemy, jakie sugestie Pan Radny zgłosił, 
propozycja, żeby nowelizacji tej uchwały dokonać w tej chwili o tyle jest trudna, że 
musimy policzyć jak się te stawki, które uchwaliła Wysoka Rada w uchwale, 
odnoszą do kosztów. Koszty będziemy znali po pełnym roku budżetowym 
i w związku z tym tylko z tego powodu do tej pracy jeszcze nie przystąpiliśmy. W tej 
chwili Pan Burmistrz zalecił wszystkim jednostkom, że zajęcia tzw. fakultatywne 
w przedszkolach i oddziałach przedszkolnych mogą być organizowane, kiedy 
odpłatność uczestniczących w tych zajęciach pokryje koszt, wobec tego jest to jak 
gdyby zadanie, żeby bilansować finansować te zajęcia. Ja dopowiem, że ta kwota 50 
zł to nie jest tak dokładnie kara, tak niektórzy Państwo odbierają, ale jest to faktyczny 
koszt zatrudnienia nauczyciela, który zostaje w tzw. nadgodzinach czasem z jednym 
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dzieckiem. My przeliczyliśmy ile musimy temu nauczycielowi zapłacić, a mu się 
należy wynagrodzenie za godzinę nadliczbową i tak to niestety wychodzi. Ma Pan 
rację, że tą stawkę, tą odpłatność trzeba stosować rozsądnie, nie mechanicznie i ja 
wiem, że są przykłady u nas gdzie nauczyciele, czy nawet dyrektorzy pozostają 
z tymi dziećmi, co, do których rodzice się spóźnili, nie odebrali w czasie i jeszcze 
żaden z nich nigdy nie zapłacił. Tu sugestia jest na pewno chyba bardziej do 
życiowego, rozsądnego podejścia do tej kwestii, a niżeli regulowania tego w zapisach 
prawnych, bo Orawo to jest prawo, a trzeba jeszcze mieć wzgląd na sprawy ludzkie, 
losowe, bywają sytuacje, że rodzice nie domówią się między sobą, młodsze 
rodzeństwo, trzeba na to patrzeć bardziej elastycznie i takie rozmowy z dyrektorami 
czynimy, żeby w ten sposób do tej kwestii podchodzić. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie spółki pod 
nazwą Pyrzyckie Przedsiębiorstwo Mieszkaniowe Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Pyrzycach (Druk Nr 179/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 16 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Budżetu- opinia stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
2) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 18 do protokołu. 

 
Radny Damian Błażejewski – Panie Burmistrzu, mam pytanie, który druk 
obowiązuje, dlatego że dostaliśmy zmianę uzasadnienia. Uzasadnienie z wycofanej 
uchwały jest na całą stronę, natomiast tuż przed sesją został nam podmieniony na to 
stare uzasadnienie z ubiegłego miesiąca. Chciałbym poznać powód, dlaczego zostało 
zmienione uzasadnienie, co było źle? 
 
Radny Mariusz Majak – Jak Pan Przewodniczący powiedział, Komisja Budżetu nie 
wypracowała opinii, ja akurat byłem na tej komisji i chciałem powiedzieć, że jestem 
zaskoczony i rozczarowany trochę postawą Pana Burmistrza i władz Spółki, które na 
Komisję Budżetu nie przybyły. W takich sytuacjach wydaje mi się, ze zaproszeń nie 
potrzeba, bo nie codziennie likwiduje się Spółkę, tym bardziej, że likwidacja tej 
Spółki interesuje szczególnie mocno wszystkie Wspólnoty ze względu na to, że wiele 
Wspólnot ma dużo zobowiązań w tej Spółce, ma swoje pieniądze i teraz jest pytanie 
czy te pieniacze Wspólnoty odzyskają. Tak się składa, że chyba ja jestem tutaj 
spośród Radnych jedyną osobą, która jest członkiem takiej wspólnoty i moja 
wspólnota również ma takie zobowiązania stad te moje uwagi. Ja mam całą kartkę 
pytań, które chciałbym zadać, ale dziś nie będą tego czynił, bo niektóre z tych pytań 
są takie, które chyba nie powinny tutaj paść chociażby ze względu na to, że być może 
Zarząd Spółki w osobie Pani pełniącej obowiązki dyrektor nie ma odpowiednich 
materiałów. Natomiast ja bym chciał poprosić Panią Teresę Kordaczuk pełniącą 
obowiązki dyrektora o to, aby może pokrótce powiedziała, jakie są przyczyny 
upadłości, czy powody tego, że taki zły stan finansowy tej Spółki jest, bo część Radny 
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pewnie wie, część może nie wiedzieć. Natomiast na pewno duża liczba osób, 
mieszkańców naszego miasta tego nie wie, więc warto byłoby to powiedzieć, 
żebyśmy wszyscy wiedzieli, jak to wygląda, co jest bezpośrednim powodem takiej 
sytuacji Spółki. Mam tu jeszcze wiele pytań, chciałbym wiedzieć, czy Państwo już 
podjęliście jakieś działania w celu uzdrowienia tej sytuacji, czy są jakieś ograniczenia 
w wydatkach, czy to w najbliższym czasie będzie, jakie są zobowiązania Gminy 
w stosunku do Spółki, bo to też pewnie jest przyczyna problemów. Jakie są 
generalnie rzecz biorąc zobowiązania Spółki wobec wspólnot z tytułu opłat 
bieżących, z tytułu opłat z funduszy remontowych, które tak nawiasem mówiąc były 
bezprawnie zawłaszczane przez Spółkę. Mam tu wiele jeszcze innych pytań, może 
w toku dyskusji, która rozumiem, że będzie, bo to jest bardzo ważna sprawa i nie 
widzę możliwości podniesienia ręki za jakimś rozwiązaniem bez głębokiego 
zastanowienia się nad tym zagadnieniem. 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Jako 
przewodnicząca komisji zaprosiłam Panią pełniącą obowiązki dyrektora, byli równie 
ż goście zainteresowani zupełnie z zewnątrz, ja sama tak czynię, jeżeli interesują 
mnie sprawy Komisji Budżetu, czy oświaty to na taką komisję chodzę i dowiem się 
wszystkiego. Przypuszczam, że na tej komisji tak merytorycznie jak my oceniliśmy, 
omówiliśmy i rozważyli sprawę najważniejszą, bo cały czas powtarzam, że dla mnie 
najważniejsza jest jakby czysto ludzka strona medalu i mieliśmy spotkanie Radnych, 
na które poprosił nas Burmistrz i Ci, co byli to też mieli okazję na ten temat 
porozmawiać, więc nieobecność automatycznie wyklucza z pewnych odpowiedzi 
możliwe, że te, które kolega ma na kratce. To, co powiedziałam (na spotkaniu 
Radnych powiem ponownie, ponieważ dyskusja się najprawdopodobniej rozwinie) 
do Pana Burmistrza i do kolegów i koleżanek Radnych, że zaraz na początku 
kadencji muszę podjąć taką decyzję (ja – jako radna, ale jedna z piętnastu, pierwszy 
raz w Radzie) w sprawie likwidacji, która jest na ten moment nie unikniona, bo jest 
to lepsze rozwiązanie z punktu widzenia opisowego, merytorycznego w przypadku 
bilansu ze stratą dla ludzi, że problem istnieje nie od dziś, nie od wczoraj, to nie 2011 
rok przyniósł takie zadłużenie i taką sytuację. W poprzedniej kadencji, ani koledzy 
Radni, ani Komisja Rewizyjna nie zainteresowała się tą sprawą i można było uniknąć 
(mnie to nie dotyczy, mieszkam na wsi, ale również podlegamy pod spółdzielnię 
i człowiek gdzieś na bieżąco, gdy wyjdzie sytuacja w mojej spółdzielni też będę się 
interesować), jest to sprawa sprzed lat, to nie jest sprawa dzisiaj. Dzisiaj stanęliśmy 
przed podjęciem decyzji o tym, czy likwidujemy, czy doprowadzamy do upadłości 
przez syndyk. Syndyk ma swoje priorytety, człowiek jest na pozycji czwartej, 
mieszkaniec i jego zobowiązania, jego straty są w priorytecie czwartym, więc 
najprawdopodobniej dla niego pieniędzy nie starczy. W przypadku likwidacji można 
wprowadzić program naprawczy, który można cofnąć, bo likwidacja jest do 
cofnięcia, o tym mówiliśmy na komisji i najprawdopodobniej tu ewentualnie 
proszeni z rady decyzyjnej, czy Pani Dyrektor, ktokolwiek na ten temat powie. 
Niemniej jednak nasza komisja była wskazana i w przypadku kolejnych takich 
tematów serdecznie zapraszam do dyskusji, bo jestem świadoma tego, co mówię i 
nie doprowadzam do dyskusji na naszej komisji (mogą poświadczyć moje 
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koleżanki), że nie głosujemy nad czymś, o czym merytorycznie do końca nie 
jesteśmy przekonane, że możemy dyskutować. 
 
Radny Mariusz Majak – Z wieloma tezami zgadzam się z koleżanką, akurat 
wybrałem Komisję Budżetu uważałem, że Komisja Budżetu jest tutaj chyba 
najważniejszą komisją, tak do tej pory bywało. Akurat w tym dniu miałem czas 
i sądziłem, że na spotkaniu na Komisji Budżetu będzie Zarząd, będą Radcowie 
prawni i będziemy omawiać bardzo szeroko to zagadnienie.  
Natomiast powiem tak, że Komisja Rewizyjna nic nie ma do Spółek, bo tutaj Pani 
Przewodnicząca stwierdziła, że Komisja Rewizyjna w poprzedniej kadencji nie 
zainteresowała się. Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej nie może kontrolować Spółek, 
może to robić tylko i wyłącznie wspólnik, zresztą są tutaj mecenasi i Pan mecenas 
pewnie by wyjaśnił. Gdyby była taka sytuacja, że Komisja Rewizyjna wybrałaby się 
do Spółki to Pan Prezes, czy Pan Dyrektor odmówiłby wglądu do ksiąg, także 
prosiłbym, żeby tutaj takich rzeczy nie mówić. Oczywiście tylko i wyłącznie Rada 
Nadzorcza może kontrolować i może pewne wnioski przedstawiać Radzie Miejskiej 
i oczywiście Burmistrz jako wspólnik. Takich wniosków w poprzedniej kadencji, jak 
dzisiaj nie było o likwidację, były oczywiście sygnały dosyć alarmujące, ale aż takich 
dużych nie było, więc pewne rzeczy trzeba mówić tak jak one wyglądają, a nie 
przekręcać. 
 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Wydaje się, że w oparciu o te 
informacje, które uzyskaliśmy na kilku spotkaniach odbytych w tej konkretnej 
sprawie przesądzają jednoznacznie o tym, że decyzja dzisiaj jest tylko jedna – 
podjęcie uchwały o likwidacji. Ja mam apel do Pana Burmistrza, do Zarządu PPM-u 
o to, żeby nam jako Radnym i mieszkańcom przedstawić program naprawczy 
w ramach likwidacji tej Spółki. O tym już artykułowałem podczas tego spotkania, 
które odbyło się 2 tygodnie temu i o to apeluję również dzisiaj, żebyśmy wiedzieli 
z czystym sumieniem, co dalej z tą Spółką, co dalej z mieszkańcami, co dalej 
z majątkiem mieszkańców, wspólnot itd., ponieważ jeżeli nie będzie takiej informacji 
to sama informacja o likwidacji i nic więcej może spowodować panikę nie tylko 
wśród mieszkańców, ale przede wszystkim panikę wśród wspólnot 
administrowanych przez PPM, a co dalej za tym idzie, nagłą falę roszczeń 
w stosunku do PPM-u i utrudnienie negocjacji prowadzonych przez Zarząd PPM-u. 
Jeżeli taką uchwałę dzisiaj podejmiemy, która wydaje mi się jest jedynym, słusznym 
dzisiaj rozwiązaniem w tej konkretnej sprawie to chciałbym, żebyśmy jak najszybciej, 
jako mieszkańcy, jako radni dowiedzieli się, jaki jest kierunek naprawy tej firmy, 
ponieważ o tym, jakie tam były patologie to już wiemy, ale co dalej z tą Spółką i co 
dalej z mieszkańcami? 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Odniosę się najpierw do pytań Pana 
radnego Błażejewskiego, które uzasadnienie obowiązuje? To które Pan trzyma 
w prawej ręce. 
Pan Radny Majak zadał pytanie, kto jest winny temu wszystkiemu? 
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Radny Mariusz Majak – Ja zapytałem, jakie są przyczyny, co się stało, że jest tak zła 
sytuacja, natomiast nie, kto jest winny. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Jakie są przyczyny i na to odpowiem. Jedną 
z przyczyn jest brak nadzoru zarówno ze strony Rady Nadzorczej, ze strony 
właściciela tej Spółki jak i zła działalność Prezesa tej Spółki. Mogę Państwa 
poinformować, że w dniu wczorajszym prokuratura w Pyrzycach wszczęła 
postępowanie w sprawie zgłoszonej przez Przewodniczącego Rady Nadzorczej 
PPM-u, taką otrzymałem dzisiaj informację i to jest m.in. przyczyną tego, ze dzisiaj 
musimy o tym rozmawiać, że ta sytuacja jest taka, jaką dzisiaj zastaliśmy. To nie jest 
temat, to nie jest problem, który należy rozstrzygnąć bardzo szybko, dlatego 
podjąłem dużo wcześniej różne działania, które sprowadzały się do organizacji 
spotkań, do rozmów, do dyskusji w różnych gronach, które spowodowały, iż dzisiaj 
owocem tego jest postawienie prze zemnie na wniosek Pani Dyrektor projektu 
uchwały w sprawie likwidacji tej Spółki, tego przedsiębiorstwa, to jest jedyna droga, 
którą Pan Radny Miłosz również pokazuje do tego, aby uzdrowić jeszcze 
i spróbować ratować sytuację w PPM. Proces likwidacji nie polega na tym, że jutro, 
pojutrze tę Spółkę zlikwidujemy i zginie ona, nie będzie prowadziła żadnej 
działalności. Proces likwidacji polega na tym, żeby wprowadzić program naprawczy, 
który doprowadzi do tego, że nie będzie drastycznych skutków dotychczasowej, 
niezgodnej z przepisami prawa działalności Spółki, którą reprezentuje Prezes tej 
Spółki. Wspólnie ustaliliśmy, ponieważ przedstawiciele Komisji Budżetu uznali, że 
nie mieli jeszcze takiej wiadomości, że dzisiaj poświęcimy czas, tyle ile trzeba będzie, 
aby przekonać Państwa, co do słuszności podjętej przez Państwo decyzji, jak 
Państwo zadecydujecie, jak zagłosujecie, to już jest w Państwa gestii, ale ja jestem 
przekonany, że jedyną drogą do ratunku dalszej działalności tej Spółki to jest tylko 
proces likwidacji. Poprosiłbym Pana Przewodniczącego Rady Nadzorczej PPM-u 
oraz Panią Dyrektor tej Spółki, żeby przedstawili nam stan obecny, jaki w Spółce 
panuje, sytuację, która sprowadziła nas do tego, iż musimy podjąć dzisiaj decyzję, 
a jedyną słuszna decyzję wg mnie to jest postawienie tej Spółki w stan likwidacji. 
 
Przewodniczący Rady Nadzorczej – Andrzej Sondej – Rozumiem, że oczekiwania 
Państwa Radnych dotyczą spraw księgowych, czyli sporządzonego bilansu, ja 
proponuję, żeby uczyniła to Pani Teresa Kordaczuk, bo jest to kwestia cyfr, 
zobowiązań, aktywa, pasywa, należności wobec Wspólnot, Wspólnot do Spółki, 
Gminy do Spółki, Spółki do Gminy. 
 
Dyrektor PPM – Teresa Kordaczuk – Sporządzony został bilans na dzień 14 
października i jest to bilans, który dotyczy tylko i wyłącznie Spółki. Do tej pory 
bilanse, które były sporządzane i przedkładane do zatwierdzenia dotyczyły Spółki 
i Wspólnot. Sam bilans jako druk może jest mało czytelny, dlatego wykonałam takie 
zestawienia na podstawie, których odpowiem na pytania Pana Radnego Majaka, 
które będą dotyczyły wielkości zadłużeń Spółki do Wspólnot, do Gminy i odwrotnie, 
czyli wskażę tych największych, najważniejszych wierzycieli i naszych dłużników. 
Powiem tylko tyle, że rachunek zysków i strat, czyli tzw. wynik finansowy na koniec 
października strata Spółki wynosiła 216.000 zł, z czego to wynika? Wynika to 
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z bardzo wysokich kosztów działania Spółki, które znacznie przewyższają jej 
przychody. Przypomnę, że przychody Spółki to są opłaty Wspólnot za Zarząd – 
średnio jest to 75 groszy za 1m2, opłaty Gminy oraz niewielkie kwoty, które 
wpływają do Spółki z tytułu najmu lokali znajdujących się na ulicy Poznańskiej 
w budynku, jeżeli chodzi o sam wynik. 
Natomiast, jeżeli chodzi o sam bilans- Spółka posiada bardzo wysokie zobowiązania 
do Wspólnot mieszkaniowych z tytułu funduszu remontowego, te pieniacze są 
wirtualne, bo faktycznie na rachunku Spółki tych pieniędzy nie ma, jest to kwota 
796.484 zł, co to oznacza? W tej chwili jesteśmy w trakcie zakładania rachunków dla 
Wspólnot; rachunku bieżącego, rachunku funduszu remontowego, po to, żeby 
uporządkować sprawy finansowe i po to, żeby wydzielić środki Wspólnot, które 
wpływają do Spółki. Do tej pory było tak, że wszystkie środki wpływały na jeden 
rachunek. Po założeniu tych rachunków, pieniądze, które trzeba będzie przekazać na 
rachunki Wspólnot to jest właśnie ta kwota 796.484 zł tylko z tytułu samego 
funduszu remontowego, do tego dochodzą jeszcze 33.000 zł z tytułu sprzedanych 
jeszcze nieruchomości, mi. in. jak pamiętam ul. 1-go Maja 1 i 1-go Maja 3 z tytułu 
sprzedaży, chodzi tam o części wspólne, sprzedawane były piwnice i strych. To są 
największe zobowiązania, które posiada Spółka w stosunku do Wspólnot. Są 
również zobowiązania do Gminy to jest kwota prawie 300.000 zł, wśród tych 
zobowiązań jest przede wszystkim rozliczona nadwyżka czynszowa, co to oznacza. 
Z czynszów, które są płacone przez najemców komunalnych, jest to 4 zł/m2 są 
pokrywane różne koszty. Część niepokryta stanowi jakby taka nadwyżkę, która 
później wykorzystywana jest na remonty tych lokali komunalnych. Przy bilansie, 
który został teraz sporządzony jest to kota niecałe 202.000 zł. Jest tam kwota również 
85.000 zł, która wynika z noty, z typowo księgowych rozliczeń pomiędzy Spółką a 
Gminą na podstawie umowy, a dotyczy ona księgowania kwot dotyczących wpłat 
lub niedoborów w sensie niezapłaconych czynszów lokali komunalnych, jest tam 
kara na kwotę 7.000 zł i dwie faktury niezapłacone za dostawę energii cieplnej i do 
budynku przy ul. Dworcowej (budynek socjalny) i ul. Niepodległości. 
Jest jeszcze kolejny - trzeci wierzyciel, tj. PPK, ale to są zaległości bieżące, których 
termin płatności minął 14 października, one zostały faktycznie nie zapłacone, mimo 
że są pieniądze na to, dlatego że byliśmy w trakcie jest to 172.000 zł. łącznie, bo 
oprócz PPK są jeszcze inni, są to pojedyncze faktury to jest 240.000 zł, ale środki na 
ten cel są zabezpieczone. Nie było płacone z jednego powodu, byliśmy w trakcie 
opracowania bilansu likwidacyjnego w związku z tym nie były dokonywane żadne 
płatności dopóki nie został sporządzony. 
Natomiast, jeżeli chodzi o należności Spółki to przede wszystkim Wspólnoty, one się 
pojawiają w dwóch wariantach, z jednej strony jesteśmy Wspólnotom dłużni, 
z drugiej strony Wspólnoty są dłużne nam i tj. kwota prawie 190.000 zł, z czego to 
wynika. Wspólnoty podejmowały inwestycje nie mając na ten cel środków, np. 
któraś wspólnota, która miała zgromadzonych 40.000 zł funduszu remontowego 
podpisała umowę, realizowała inwestycję na 100.000 zł, więc nastąpiło jak gdyby 
finansowanie tej inwestycji środkami innych wspólnot. Nie będę oceniała, czy to było 
prawnie, czy bezprawnie, w każdym bądź razie efektem tego jest to, że mamy chyba 
13 wspólnot, które łącznie nam zalegają 191.000 zł. W tej chwili są rozpoczęte 
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i prowadzone rozmowy na temat zwrotu tych pieniędzy, bo nie ukrywamy, że 
bardzo nam na nic zależy, bo te pieniądze trzeba oddać innym. 
Pozostałe należności mamy od Gminy i tj. kwota 580.000 zł, z czego ona wynika, 
wcześniej mówiono o mniejszych kwotach, natomiast po uporządkowaniu 
wszystkich materiałów, które mamy – not, dokumentów księgowych jest to kwota 
580.000 zł, która wynika z niezapłaconych not za 2009 i 2010 rok na kwotę 117.000 zł, 
one były już przedmiotem wcześniejszych rozmów, uzgodnień i wydaje mi się, że 
będziemy tutaj zgodni, jeżeli chodzi o nasze wspólne zobowiązania i należności. Do 
tego są odsetki naliczone do dnia wystawienia not kwota 35.000 zł, ponieważ te noty 
nie zostały zapłacone w terminie Spółka naliczyła również odsetki od dnia 
wystawienia noty na dzień sporządzenia bilansu i to są kolejne kwoty, to jest 95.000 
zł, jest jedna sprawa 108.000 zł, na którą składają się dwie pozycje: 87.000 zł to jest 
sprawa, która jest jeszcze nie uregulowana i wynika ona z umowy zawartej 
pomiędzy Gminą Pyrzyce a Spółką dotyczącą zarządzania mieniem komunalnym, 
jest tam §14, który mówi, że sprawy dotyczące okresu przed zawarciem tej umowy 
zostaną uregulowane odrębnym porozumieniem. Umowa zawarta była 17 grudnia 
2009r., funkcjonuje od 1 stycznia 2010, z materiałów, które były mi dostępne ustaliła, 
że były jakieś próby zarówno ze strony Gminy, ze strony Spółki, żeby ten temat 
uregulować, ale ten temat nie został uregulowany. Pierwotnie była to dużo wyższa 
kwota, bo było to 119.000 zł w tej chwili jest to już zweryfikowane jest to kwota 
87.000 zł do tego odsetki, czyli razem tj. 108.000 zł. Jest jeszcze jedna rzecz, którą 
ujęliśmy w księgach Spółki po to, żeby móc później dochodzić to są odsetki, które 
wcześniej Spółka zapłaciła Geotermii, dotyczy to porozumienia z 2006 r. i jest to 
kwota 189.000 zł (mówię w okrągłej cyfrze) z czego to wynika. Wcześniej była 
podpisana umowa na dostawę energii cieplnej pomiędzy PPM a Geotermią. 
Geotermia nie wywiązywała się w terminie w związku z tym sprawa była 
prowadzona przez komornika, były zajęcia rachunku Spółki. Efektem tego było 
podpisanie porozumienia 31 marca 2006 r. ustalona była kwota na 1.387.000 zł, 
ustalone zostały warunki spłaty, to były 3 raty po 462.000 zł każda rata, 
porozumienie zostało sporządzone pomiędzy PPM – Geotermią przy udziale Gminy, 
jednocześnie tego samego dnia była zawarta umowa poręczenia. Najważniejszy 
zapis, bardzo ważny w tej umowie polegał na tym, że kwotę odsetek w wysokości 
189.000 zł, które wcześniej zajął komornik miała być zwrócona do Spółki pod 
warunkiem dotrzymania warunków umowy, o tą kwotę miała być potrącona trzecia, 
ostatnia rata. Raty zostały płacone w terminie, ponieważ był aneks zawarty jeszcze 
do tych umów, natomiast ostatnia rata w kwocie 462.000 zł wpłynęła w terminie, 
natomiast nie w pełnej wysokości, wpłynęła o kwotę niższą prawie 130.000 zł. 
Z dokumentu, które jest w Spółce ustaliłam, że ta kwota, która miała być 
przeznaczona na spłatę trzeciej raty została pomniejszona, skompensowana o jakieś 
inne noty dotyczące roku 2007, 2008. W związku z tym Spółka nie przekazała całej 
kwoty na rachunek Geotermii tylko zamiast 462.000 zł zapłacono 333.000 zł. Spółka 
stoi na stanowisku i moje stanowisko na ten moment jest takie samo i stąd to się 
znalazło w księgach Spółki, że gdyby ta kwota wpłynęła w całości na pewno 189.000 
zł Spółka by utrzymała, ponieważ w związku z tym, że Spółka nie zapłaciła tych 
pieniędzy w lutym 2009 r. Geotermia wypowiedziała porozumienie i postawiła 
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w stan natychmiastowej wymagalności kwotę 144.000 zł. Persaldem zobowiązania 
Gminy to będzie 288.000 zł, persaldem na dzień dzisiejszy. 
 Są jeszcze inne należności, które Spółka posiada i będzie dochodzić to są rozliczenia  
z właścicielami, są to z różnych tytułów, są to bieżące należności, których właściciele 
nie płacą, jest to zarówno z tytułu funduszu eksploatacyjnego, funduszu 
remontowego i tego mamy na 177.000 zł. 
 
Radny Mariusz Majak – Trochę mnie Państwo uspokoiliście, bo widzę, że 
zobowiązania Gminy są dosyć duże myślę, że Gmina jako płatnik pewny to zawsze 
jest ściągalna i tym sposobem wspólnoty w przyszłości pewnie będą mogły odzyskać 
swoje zobowiązania. Mam pytanie, czy gdybyście Państwo w tej chwili mieli owe 
580.000 zł od Gminy i blisko 191.000 zł od Wspólnot mieszkaniowych, które 
wykonały remonty z kosztów innych wspólnot, czy również ta sytuacja wyglądałaby 
w taki sposób, czy również byłyby przesłanki do tego, żeby wnioskować 
o ogłoszenie upadłości? 
 
Dyrektor PPM – Teresa Kordaczuk – Łącznie, zgodnie ze sporządzonym bilansem 
zobowiązania Spółki stanowią kwotę 1.600.000 zł, natomiast jeśli chodzi o należności 
jest to kwota 1.228.000 zł, czyli mamy tutaj różnicę 300.000 zł, czyli gdyby wszystko 
było płynne zostałoby 300.000 zł prostym rachunkiem do uregulowania, ale trzeba 
pamiętać, że mamy jeszcze majątek. Ja uważam, że trzeba robić wszystko, aby to, co 
się należy Spółce odzyskać, dlatego ze to jest szansa na powodzenie. 
 
Radny Mariusz Majak – Myślę, że na pewno trzeba dążyć do tego, żeby sprawę 
Spółka raz na zawsze uzdrowić. Państwo znaleźliście sposób taki, żeby zrobić to 
poprzez likwidację, ja trochę nie zgadzam się z tą tezą, że likwidacja – będzie to 
postępowanie naprawcze, likwidacja to jest likwidacja. Likwidacja ma na celu to, aby 
zakończyć interesy Spółki, ściągnąć wierzytelności, wypełnić zobowiązania, 
upłynnić majątek i zakończyć działalność, taka jest definicja likwidacji w kodeksie 
spółek handlowych. Ja rozumiem, że w toku tego procesu można to zmienić. Tak jak 
mówiłem na początku nie codziennie likwiduje się spółki i ja mam taki wniosek do 
Wysokiej Rady, żebyśmy jako organ stanowiący Gminy na bieżąco monitorowali 
sytuacje, jeżeli podejmiemy uchwalę o rozpoczęciu wygaszania działalności Spółki, 
abyśmy, co kwartał spotykali się na komisjach, na sesji również z Zarządem, 
z Panem Przewodniczącym Rady Nadzorczej, żebyśmy na bieżąco mieli takie 
informacje, bo główny plus sprawy jest to, aby wspólnoty, które mają wierzytelności, 
które mają swoje pieniądze w PPM-ie, żeby te pieniądze odzyskały, już nie mówię 
o odsetkach, które PPM powinien zapłacić, bo to są w przypadku mojej wspólnoty, 
gdybyśmy dobrze to policzyli to pewnie kwota byłaby pokaźna. Tak, więc na pewno 
trzeba dążyć do tego, żeby sytuację uzdrowić, organ wykonawczy znalazł akurat taki 
sposób a nie inny, twierdzi, że nie ma innego sposobu, być może warto się do tego 
przychylić. Jeszcze jeden apel, abyście Państwo bardzo szybko zapłacili te 
zobowiązania bieżące, żeby uspokoić trochę sytuację, bo ludzie są zaniepokojeni, 
przekazujemy pieniądze do PPK za wodę, za inne opłaty i te pieniądze nie trafiają do 
PPK, a my otrzymujemy od Pana Prezesa upomnienia jako zarządy wspólnot 
i jednocześnie zobowiązani jesteśmy do zapłaty kosztów upomnień i odsetek, więc 
o to też również apeluję, aby o jak najszybciej zapłacić. 
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Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Mam pytanie do Pani Dyrektor, 
tylko proszę nie doszukiwać się podtekstów, tylko mówię wprost, jakie byłyby z tego 
tytułu konsekwencje (negatywy), gdyby Rada takiej uchwały nie podjęła? 
 
Dyrektor PPM – Teresa Kordaczuk – Składam wniosek o ogłoszenie upadłości. 
 
Radny Mariusz Majak – Był wniosek, abyśmy raz na kwartał otrzymywali od 
Zarządu Spółki Ppm informację z prowadzonych działań w celu uzdrowienia 
sytuacji w PPM. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski – Istotą pytania Pana Mariusza 
Majaka było to, żeby Rada na bieżąco monitorowała sytuację w Spółce. 
 
Przewodniczący Rady Nadzorczej – Andrzej Sondej – Jeśli chodzi o obowiązki 
sprawozdawczo informacyjne, czy to Spółki kapitałowej jakim jest PPM i Rady 
Miejskiej i Burmistrza artykuł 212 kodeksu spółek handlowych określa, że właściciel, 
czyli w tym momencie Gmina Pyrzyce reprezentowana przez Pana Burmistrza 
w każdym momencie ma dostęp do pełnej dokumentacji a likwidator, jeśli zostanie 
powołany, składa bezpośrednio sprawozdania ze swojej działalności Burmistrzowi, 
jako jedynemu wspólnikowi. W związku z tym nie należy tego chyba regulować tego 
w formie jakiejś uchwały, apelu, czy innych dokumentów przez Radę Miejską, bo to 
wynika z przepisów prawa, kodeks spółek handlowy wyraźnie to określa, precyzuje. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie spółki pod nazwą Pyrzyckie 
Przedsiębiorstwo Mieszkaniowe Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością 
z siedzibą w Pyrzycach (Druk Nr 179/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za -14, przeciw -0, wstrzymało się -1; 
Uchwała Nr XII/155/11 stanowi załącznik Nr 19 do protokołu 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski - Ogłosił przerwę.  
 
                             Przerwa od godz. 1549 do godz. 1605 

                 Po przerwie, stan radnych na sali:: 13; 
             Nieobecni: Radna Joanna Kołatkiewicz 

                      Radny Dariusz Jagiełło 
  
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Poinformował, że do 
poprzedniego projektu uchwały zostało przegłosowanie wniosku Pana Radnego 
Mariusza Majaka. 
 
Radny Mariusz Majak – Wnioskuję, aby ustalić harmonogram spotkań z Zarządem 
Spółki PPM z Radą Nadzorczą raz na kwartał w celu uzyskiwania przez Radę 
Miejską informacji z procesu uzdrawiania sytuacji w Spółce. Pierwsze takie 
spotkanie proponuję, aby było na sesji styczniowej w 2012 roku. 
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Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski - Poddał pod głosowanie 
zgłoszony wniosek przez Radnego Mariusza Majaka. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
                                                                               
Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr XLI/360/09 Rady Miejskiej 
w Pyrzycach z dnia 26 marca 2009 r. w sprawie zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pyrzyce (Druk Nr 189/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 20 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Budżetu- opinia stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
2) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 44 do protokołu. 

 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Pozwolę sobie zabrać trochę 
dłuższy głos w dyskusji przy tej uchwale. Jeżeli chodzi o ten konkretny projekt 
uchwały to pragnę zająć 2 stanowiska: 
Pierwsze moje stanowisko jako Radnego Miłosz Łuszczyka ogólnie do koncepcji 
farm wiatrowych. Nie jest tajemnicą, że ja jestem przeciwnikiem lokalizacji 
wiatraków, a zwłaszcza w Gminie Pyrzyce. Chciałbym, żebyście szanowni Państwo – 
wszyscy, posłuchali może, jak to powiedział kolega Radny Damian, wizji rozwoju 
Gminy Pyrzyce w odniesieniu do farm wiatrowych oraz w ogóle rozwoju tej Gminy. 
Moim zdaniem farmy nie są jedynym słusznym rozwiązaniem ekologicznym 
i finansowym dla Gminy. Jest jeszcze wiele innych możliwości, o których jednej 
konkretnej chciałbym powiedzieć.  
Farmy wiatrowe, wiatraki jak to zwał w różnych odległościach od zabudowań, czy tj. 
800, 1000, czy 2000 metrów powodują pewne szkody dla środowiska, dla ludzi, są 
też opinie przeciwne również uznanych autorytetów, że są ekologiczne, że są 
zdrowe, to pomijam. W moim odczuciu i wielu mieszkańców z jednej strony jest to 
strach przed niewiadomym, bo tego się boją i dokładnie nie znają (tak można 
powiedzieć), ale co jest najważniejszą przesłanką, przez która jestem na nie, jest to, 
jak wygląda krajobraz okolicy, jeżeli chodzi o wiatraki. Ja jestem myśliwym od 16 lat, 
jestem osobą, która dba o środowisko (jak to kiedyś powiedział jeden ksiądz ekolog 
kto mówi, że dba, a myśliwy to dba o środowisko) i dla mnie tj. tragedia, wiatrak 
zlokalizowany w okolicy, jak to wygląda. Wizja rozwoju Gminy, o której zacząłem 
mówić, moja wizja Gminy Pyrzyce jest taka, że powinniśmy dać równe szanse 
wszystkim rolnikom, którzy mogą skorzystać na tej wizji. Mianowicie zamiast 
elektrowni wiatrowych - biogazownie. Swego Czasu w naszej Gminie była firma 
Lenna, były jeszcze inne firmy, które były zainteresowane budową biogazowi na 
bazie zakładu zagospodarowania odpadami na bazie wysypiska śmieci przy 
Żabowie. Tam Gmina Pyrzyce ma 16 ha własnych oraz można mieć tereny przyległe, 
gdzie można taką bogazownię zlokalizować i korzystać z tego, że kiedyś była 
uchwała Sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego o lokalizacji jednego 
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z sześciu zakładów zagospodarowania odpadami w województwie w tym właśnie 
w Pyrzycach, gdzie strumień śmieciowy miał być dla Powiatu Pyrzyckiego, 
Myśliborskiego, Stargardzkiego, Polickiego, Gryfińskiego. 
Druga rzecz – biogazownia jest szansą na sprzedaż odpadu, czy produktu biomasy 
dla wszystkich rolników, nie tylko dla tych rolników na terenie, których wiatrak 
powstanie, czyli każdy odpad, który jest po plonach produkcyjnych, albo specjalne 
plony na biomasę mogą trafić do takiej biogazowi zlokalizowanej w naszym terenie. 
Dalej idąc, biogazownia nie jest, jak niektórzy myślą, takim trucicielem bądź 
śmierdzielem, jak to się o tym niektórzy wypowiadają i na pewno lokalizacja takiego 
zakładu nie oszpeci nam trwale krajobrazu jak wiatraki, gdzie, kiedy się spojrzymy 
dookoła to wszędzie są wiatraki.  
Kolejnym elementem, który widzę jako rozwój naszej Gminy jest jednak to, że 
powinniśmy skupić się na możliwościach dokończenia, bądź w ogóle rozpoczęcia 
budowy tężni. Mamy partnera Bad Sulze, mamy darmowy projekt, mamy 
możliwości i na pewno wsparcie byśmy mieli naszych parlamentarzystów 
w kierunku tej działalności uzdrowiskowej. Nie ma w naszym województwie, ani 
w Niemczech w pobliskim rejonie miejsca uzdrowiskowego, które miałoby tężnię. 
Jeżeli zrobilibyśmy tężnię na naszym terenie będzie to szansa rozwoju dla Gminy 
Pyrzyce i to będzie rozwój na lata. 
Po pierwsze: wpływ kapitału z tego, co tu turyści, czy kuracjusze zostawią. 
Drugie: możliwość zagospodarowania budynków nawet w rejonie szpitala, które nie 
są wszystkie do końca użytkowane, też można na jakieś kompleksy lecznicze 
wykorzystać. 
Kolejny element zarobkowy, tym razem dla mieszkańców miasta ul. Kwiatowa 
i sąsiednie rejony, tam stoi bardzo dużo domów jednorodzinnych wybudowanych w 
latach siedemdziesiątych, kiedy budowało się dużo kubaturowe mieszkania, które są 
w chwili obecnej nie wykorzystywane, dlaczego mieszkańcy tych rejonów nie 
mogliby skorzystać na tym, otworzyć małe mikro przedsiębiorstwa, małe firmy 
rodzinne w zakresie usług hotelarskich, jedno, dwa, trzy, cztery, pięć łóżek 
hotelowych. W ramach agroturystyki, czy podobnej formy działalności nie ma 
wielkich podatków, ale jednak będzie podatek dochodowy, którego część zostanie w 
Gminie Pyrzyce. 
Teren, który jest do zagospodarowania wokół naszej Geotermii również otwiera 
wielkie możliwości w tym zakresie, nie bez znaczenia jest to, jest Pan Kulik na sali, 
który podejrzewam, że poprze mnie, że jeżeli byłaby tężnia to wykorzystanie tej 
Geotermii również byłoby większe i skuteczniejsze, czyli kolejny pożytek dla Gminy 
Pyrzyce, ponieważ im większe zapotrzebowanie na usługi Geotermii tym lepsze 
wpływy dla tej firmy, a niższe koszty jej funkcjonowania.  
Mamy po sąsiedzku Gminę Przelewice, do której jak widać maj, czerwiec, lipiec, 
sierpień, tłumnie zjeżdżają mieszkańcy Stargardu, Szczecina i innych Powiatów 
zobaczyć ogród dendrologiczny, który jest przepiękny. 
Jest koncepcja budowy ścieżki rowerowej, na którą jest na etapie przyznawania, bądź 
pozytywnej decyzji dofinansowanie na budowę tej ścieżki rowerowej. Zrobić tą 
ścieżkę rowerową i już jest kolejny element zamykający całą tą inwestycję i 
lokalizację tej tężni. Ja wspomnę jednak Burmistrza Lipińskiego, któremu wiele 
można było zarzucić, ale ta wizja uważam, że była słuszna, może nie na ten rok, czy 
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następny, bo mamy trudności finansowe, ale powinniśmy jakaś wizję na lata 
utrzymywać i mieć koncepcję rozwoju tej Gminy. Na razie tylko się spieramy, 
kłócimy, personalnie się przepychamy na stanowiskach, nie potrafimy osiągnąć 
konsensusu i mieszkańcy widzą nasz rok nie działalności, a nie rok działalności. 
Szanowni Radni, Szanowni Państwo podejmijmy wreszcie jakiś kierunek rozwoju tej 
Gminy. Uważam, że nie ma na chwilę obecną żadnego kierunku, jeżeli ktoś uważa, 
że jestem w błędzie niech powie mi wprost „Miłosz nie masz racji, to jest głupi 
pomysł”, ale przekonaj mnie szanowny Radny, koleżanko Radna do innej wizji 
rozwoju naszej Gminy, bo tej wizji dalej nie ma. 
To jest jeden temat, który chciałem wyczerpać odnośnie tego projektu uchwały. 
Wnoszę do Szanownych Radnych o głosowanie przeciw temu projektowi uchwały, 
nie boję się powiedzieć, że ten projekt uchwały jest bublem z prostego powodu, 
chodzi mi o sformułowanie planowanej zabudowy. Wychodzę z założenia, że 
najpierw określmy dla Gminy Pyrzyce studium, albo jakieś obszary, gdzie będziemy 
mieli planowaną i istniejącą zabudowę mieszkalną, gdzie będziemy mieli tereny 
zurbanizowane, a dopiero później na tak sporządzony plan studium nakładajmy 
siatkę inwestycyjną. Jeżeli tego nie będzie to czy przychodzi do nas firma wiatrowa 
X,Y,Z to do końca ona nie wie, czy jest szansa w ogóle w tej Gminie robić jakiś 
wiatrak, jeżeli ta uchwała przejdzie to dobrze, firma przychodzi, mamy lokalizację 
kilometr, 2 kilometry od istniejących zabudowań, bądź planowanych zabudowań, 
a co będzie, jeżeli w międzyczasie jakiś Pan wystąpi o warunki zabudowań w 
samym środku tego studium, dostane na to zgodę i całe studium do niczego? 
Dlatego ja uważam Panie Burmistrzu, że najpierw powinniśmy określić, gdzie, co 
planujemy zrobić w Gminie, a dopiero później ustalajmy odległości od tych 
wiatraków. 

Wszedł Radny Dariusz Jagiełło – godz. 1617 
Stan Radnych na sali – 14; 

 
Radny Damian Błażejewski – Niechcący zostałem wywołany przez kolegę radnego 
Miłosza, wychodzi na to, że Błażejewski jak Rejtana broni wiatraków w Gminie 
Pyrzyce. Drogi kolego Miłoszu nie będę odwodził Cię od Twojej wizji tylko budowa 
tężni w poprzedniej kadencji to praktycznie było co sesję, Pan Burmistrz chciał, Rada 
nie chciała. Może inaczej Rada chciała tylko nie było za co, a jak nie ma za co to jest to 
utopia. Poruszyłeś drogi kolego sprawę budowy ścieżki do Przelewic – park 
dendrologiczny, rozumiem wsiądziemy na rowery, pojedziemy do parku 
dendrologicznego i w tej ekologicznej Gminie Przelewice zobaczymy, co? Wieżę 
wiatrowe, które już się budują, w Przelewicach już  się budują, będzie to swoisty 
folklor wiejski, będziemy jeździć jak do skansenu. Tylko Pan Burmistrz ma też 
pewną wizję, ma kierunki rozwoju tej Gminy, i żeby to przeprowadzić, to trzeba 
mieć za co. My nie mamy środków praktycznie na żadne programy, które w tej 
chwili są dostępne, nawet na ten wkład własny, żeby cokolwiek wybudować to 
musimy pokazać nie na papierze tylko fizycznie, że to mamy, że będziemy 
partycypowali w kosztach. Poruszyłeś sprawę również budowy biogazowi, zgoda, 
jest działka, firma ma podpisaną umowę z Gminą na ileś tam lat na użyczenie, mija 2 
lata nic się tam nie dzieje. Byliśmy na takim wyjeździe studyjnym zorganizowanym 
przez firmę wiatrową i jedno nie wyklucza drugiego, firma buduje biogazownie, 
idzie dalej – buduje nawet elektrownie hybrydową, nowszy sposób pozyskania 



 26 

energii. Nie wiem, czy my jako naród Polski jesteśmy tak mądrym narodem, a inne 
narody w porównaniu do Polaków to są tacy zacofani, bo oni postawili u siebie 
sporo tych ferm wiatrowych. Nie widziałem tam ludzi chorych, nie widziałem braku 
zwierząt obok tych ferm, ptaki również latały, siedziały, także to jest utopią, że giną. 
Ptaki również giną przy kontakcie z liniami napowietrznymi, także nie wiem czy to 
jest aspekt taki, że my mamy nie iść. Uchwalenie tej uchwały, tj. zmiana 
obowiązującej uchwały. Tu się zmieniło to, że nie ma posadowienia ferm 
wiatrowych, czyli trzech wiatraków obok miejscowości Nieborowo. Zmieniamy, Pan 
Burmistrz uzyskała jakiś konsensus, my chcemy, żeby ta Gmina zaczęła spełniać 
nawet Twoją wizję, budowa ścieżki, budowa tężni, jedno nie wyklucza drugiego, 
a może z czasem te fermy wiatrowe wrosną w nasz krajobraz, staną się 
codziennością, a Gmina Pyrzyce, biedna Gmina na dzień dzisiejszy, Pan Burmistrz to 
podkreśla wielokrotnie, gdy prosi Radę o zmianę do budżetu, że brakuje na to, na to 
będzie miał możliwość jakichś ruchów i wtedy wybudujemy tężnię, wybudujemy 
ścieżkę i chciałbym, żeby wreszcie powstał basen, nie mówię o centrum. Basen dla 
naszych dzieci, dla naszej młodzieży, dla naszych mieszkańców, ale bez pieniędzy to 
my tego nie zrobimy. Inwestorów niestety nie ma, poza jedną jedyną opcją fermy 
wiatrowe na dzień dzisiejszy, są jakieś rozmowy, ale raczej te firmy, które 
rozmawiają z Panem Burmistrzem są nastawione na to, żeby Gmina im zapłaciła.  
 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Chodzi mi o taką rzecz, że przy 
tym projekcie uchwały ja zadaję pytanie, które na pewno nurtuje też kilkoro osób 
będących na sali z drugiej strony, a dlaczego Nieborowo wyłączono, a nie 
Rzepnowo? Dlaczego do tej pory nikt nie zadaje sobie trudu, żeby w tych małych 
mikro ojczyznach i sołectwach zapytać, czy ktoś chce, czy nie chce, bo się okazuje, że 
Nieborowo nie chce, to wiatraków nie ma, Brzesko będzie chciało to wiatraki 
dostanie, a co takie małe Rzepnowo 100 mieszkańców to już nikt ich o zgodę nie 
pyta? Ja uważam Panie Burmistrzu, że niezależnie od tego, czy ta uchwała przejdzie, 
czy nie dobrze byłoby zapytać mieszkańców o zgodę, bo tak jak powiedziałem 
wcześniej, wiatraki to oprócz tego, że zyskuje na tym Gmina, to przede wszystkim 
zyskują na tym właściciele gruntów, na których będą te wiatraki posadowione i to 
jest największe lobby na rzecz wiatraków w danym terenie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Rozumiem Panie Miłoszu, że 
Pan składał to w formie wniosku, żeby opracować załącznik graficzny do niniejszej 
uchwały odległości, od których jest budowa?  

Weszła Radna Joanna Kołatkiewicz – godz. 16:38 
Stan Radnych na sali – 15; 

 
Mieszkaniec Pyrzyc – Bolesław Gąsiorowski – Jest to bardzo ważna uchwała tak jak 
zostało powiedziane, ta uchwała jest jakimś tytułem długiej pracy, bo to już trochę 
trwa i chodzi tu o to, żeby ten rozwój nie został zahamowany i żebyśmy ten rozwój 
mogli w jakiś sposób kontrolować. Skoro najważniejszym tematem jest 
infrastruktura, która się rozwija, która jakaś jest, z której możemy skorzystać to, żeby 
nie zablokować i to, co zostało wybudowane przez poprzednie pokolenia, żeby 
poszło na marne. Ta uchwała o tej strefie kilometra od strefy zabudowanej 
mieszkaniowej i od planowanej zabudowy jest to bardzo ważne, żeby tą planowaną 
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zabudowę ustalić w formie jakiegoś załącznika. Nie może być tak, że mamy coś 
określone i nieokreślone. Określenie polegałoby na tym, że do tej uchwały pojawiłby 
się załącznik to, co Pan Radny mówił, może intencja Pana Radnego jest trochę 
szersza moja jest trochę węższa, wiadomo, że ustawa o zagospodarowaniu 
przestrzennym zakłada, że główne ciągi rozbudowy pójdą wzdłuż dróg publicznych. 
Drogi publiczne są uzbrojone, w ciągu dróg publicznych idzie woda, gaz prąd i tak 
jest, którą byśmy nie rozważali strefę w kierunku rozwoju Pyrzyc przy tych drogach 
wszystko jest. W związku z tym to jest planowana zabudowa i jednym z warunków 
uzyskania decyzji o warunkach zabudowy jest dostęp do drogi publicznej. Droga 
publiczna jest bardzo ważna, bo ona już jest w coś wyposażona. Też są ważne 
sprawy to, co podniósł Pan Radny, że są wydane decyzje o warunkach zabudowy, 
obywatele naszej Gminy zajęli się tym sami, wyznaczyli ileś terenów chociażby 
w Rzepnowie, gdzie Rzepnowo robi się sypialnią Pyrzyc i to będzie tak wyglądało, 
że Rzepnowo będzie ta miejscowością, która będzie sypialnią Pyrzyc i to trzeba 
uwzględnić, Talmudzie chcą mieszkać., to nie jest tak, że to Gmina wyznaczy tylko 
ludzie tam chcę mieszkać. Rolnicy podzielili działki, wydano decyzje o warunkach 
zabudowy i jest woda, gaz, prąd nie ma tylko oczyszczalni ścieków, może niedługo 
będzie w związku, z czym to są bardzo ważne sprawy. Ta decyzja będzie pełna, 
jeżeli chodzi o ten kilometr i on jest wynikiem wypracowanego kompromisu Pana 
Burmistrza, to ustalmy teraz te strefy rozwoju, które będą na lat 20, 30, które pokażą, 
gdzie my widzimy na dzień dzisiejszy, w których kierunkach będzie się rozwijało 
miasto. Wtedy może się okazać, że ten kilometr będzie liczony nie od zabudowy 
tylko będzie liczony od planowanej zabudowy, czyli porobimy kółka, które tereny 
przewidujemy pod zabudowę, żeby Ci, którzy wybudują się za lat 10, 15 też będą 
mieli ten komfort, co Ci, którzy teraz będą mieli ten kilometr, chociaż to nie jest 
komfort, bo my postulowaliśmy 1,5 km minimum. Możemy dalej dyskutować, ale to 
jest meritum projektu tej uchwały to jest ustanowienie załącznika mapowego, żeby 
spowodować, że to są strefy chronione lub planowane do ochrony. Jest też jeszcze 
ważna sprawa, że w naszej Gminie jesteśmy w Naturze 2000 od jeziora Miedwie, 
także tam też są jakieś strefy ochronne, to wszystko trzeba uwzględnić. Natomiast 
projekt tej uchwały byłby pełny moim zdanie, gdyby powstał taki załącznik. Nad 
takim załącznikiem trzeba pracować i trzeba go wypracować wspólnie przy udziale 
jakichś komisji Rady, czy przy powołaniu jakiejś komisji przez Burmistrza, ludzie 
usiądą i będą zakładali, jak wypracować ten załącznik, który będzie dopiero 
podsumowaniem tej całej uchwały, która powstaje. 
 
Radny Damian Błażejewski – Chciałem zadać pytanie Panu Bolesławowi, jak sobie 
wyobraża wyznaczenie na dzień dzisiejszy stref? Czy my mamy jakoś 
proporcjonalnie, bo Pan jest urbanistą, czy są jakieś wytyczne dla miasta Pyrzyce, że 
ta zabudowa bezie się rozwijała w tym kierunku, w tym, bo dla mnie określanie tego, 
że musimy usiąść i coś wymyślić, to jest trochę taka utopia. A skąd moje pytanie? Jak 
byłem młody i mieszkałem w Pyrzycach w latach siedemdziesiątych to też było takie 
założenie, że do 2000 r. Pyrzyce wchłoną Żabów i wchłoną ościenne miejscowości i 
staną się metropolią. Na dzień dzisiejszy do tego nie doszło, Żabów mamy tam gdzie 
był Pyrzyce są tutaj, mało tego, zmniejszyła nam się liczba mieszkańców tego 
mieszkańców. Ja rozumiem, że trend ten już jest od wczesnych lat historycznych, że 
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wszystkie osady zakładane były przy ciągach komunikacyjnych, dlatego mówię, jest 
konsensus, jest kilometr, Wy Panowie mówicie, żeby odrzucić tzn., żeby utrzymać tą 
uchwałę, która obowiązuje, ja to tak rozumuję. 
 
Mieszkaniec Pyrzyc – Bolesław Gąsiorowski – Doprecyzować uchwałę, ustalić 
może niecona przejdzie w tym wydaniu, ale będzie zakładała, że ten załącznik 
będzie integralną częścią i będzie wprowadzony do studium. Cały czas mówimy 
o tym, że jesteśmy na etapie opracowania studium i to studium będzie wtedy pełne. 
Wie Pan, co to jest planowanie przestrzenne? Planujemy przestrzeń i planujemy ją 
nie na rok, nie na 5, a planujemy ją na 30 lat, na poziom naszej wiedzy. Mamy 
doświadczonych ludzi, którzy mają pojęcie, jak to się robi, możemy się posłużyć 
jeszcze ludźmi, którzy przyjadą z zewnątrz i się okazuje, że skoro nie ma planu 
przestrzennego to musimy przewidzieć rezerwę. Musimy założyć na nasz stan naszej 
wiedzy, że nie zostawiamy pustyni naszym następcom tylko zostawiamy jakieś 
wolne miejsca. Cale szczęście, że w Polsce tak było, że nawet komuniści zostawiali 
wolne miejsca w miastach, żeby później można było postawić kościół, pływalnię itd., 
zawsze były rezerwy i my musimy stworzyć następnym pokoleniom Taki sam 
komfort, że mają przez nas coś wypracowane, nie jak Hunowie zjemy i przejemy 
wszystko, bo to nie tylko chodzi o pieniądze, tylko chodzi o perspektywę rozwoju, 
planujemy na więcej niż 15, 20 lat. Siądziemy i będziemy dyskutować, ja nie mówię, 
że to będzie już zaraz, są bardzo dokładne mapy numeryczne, możemy usiąść, Pan 
Burmistrz powoła komisję ze stowarzyszeń, które na terenie gminy działają, komisja 
Rady, czy któryś z Panów, czy Pań Radnych będzie i będziemy nad tym pracować, 
bo to jest nasze zadanie. Naszym zadaniem jest nie zablokować perspektywy lat 
następnych. Jeżeli ten kilometr, a nie półtora miał zostać, to niech zostanie, ale 
ustalmy, że to będzie liczone od tego, co jest i od tego, co będzie.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Kolejny bardzo ważny i znaczący temat dla 
naszej Gminy. Wiele rzeczy i spraw zostało poruszone, ja nie będę do tego już 
nawiązywał, chciałbym tylko zwrócić uwagę Państwu Radnym, czego dotyczy ta 
uchwała. Ta uchwała dotyczy zmiany uchwały, która została podjęta 26 marca 2009r. 
i która obowiązuje na dzień dzisiejszy. Moim zdaniem i moim zamysłem 
przedstawiając Państwu ten projekt uchwały było doprecyzowanie jeszcze tamtej 
uchwały, ponieważ wprowadziłem tutaj propozycję jeszcze jednego punktu, 
mianowicie proponuję, żeby wyznaczyć tą minimalną odległość 1000 metrów od 
najbliższych zabudowań i dodaliśmy jeszcze zapis „od istniejącej zabudowy 
mieszkaniowej oraz wyznaczonych w studium stref osadniczych i terenów 
przeznaczonych pod zabudowę”. To tylko dotyczy zmiany, my na dzień dzisiejszy 
już mamy uchwałę, która jest naszym prawem lokalnym i my tylko proponujemy 
zmianę, czyli doprecyzowanie, jak dyby gmina broni się wyznaczając szczegóły. 
Zgadzam się w części z wypowiedzią Pana Bolesława, który mówi, że jeszcze 
pojawiła się jakaś nowa okoliczność, żeby usiedli urbaniści, żeby zaprojektowali 
kierunku rozwoju naszego miasta, naszej Gminy, jeżeli chodzi o budownictwo? 
 
Mieszkaniec Pyrzyc – Bolesław Gąsiorowski – Ta uchwała, żeby była pełna to musi 
mieć te strefy wyznaczone, bo zapis sztuczny, że są strefy, a strefy nie wiemy, gdzie 
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one są możemy interpretować dowolnie, a mnie nie chodzi o tą dowolność, mi 
chodzi o to, żebyśmy usiedli i te strefy wyznaczyli to wtedy będzie precyzyjne. Ta 
uchwała w tej wersji może zostać tylko trzeba zgłosić wniosek o stworzenie takiego 
załącznika, który te strefy planowanej rozbudowy wyznaczy. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Jednak zdecydowanie stoję na stanowisku, 
że jest zapis w tym projekcie uchwały, który nam to gwarantuje i musimy tylko 
poczynić pewne czynności, które spowodują, że te strefy zostaną pokazane 
i ujawnione. Natomiast jeszcze raz zwracam uwagę, że jest to projekt zmiany 
uchwały, która już obowiązuje. Jeżeli Państwo chcielibyście iść w innym kierunku to 
musielibyście uchylić poprzednią uchwałę, natomiast to jest tylko propozycja 
zmiany, propozycja, która uwzględnia oczekiwania naszych mieszkańców 
i gwarantuje im pewne odległości, tylko na to chciałbym zwrócić uwagę. 
 
Radny Mariusz Majak – Nie będą Państwu argumentował swojego stanowiska w tej 
sprawie, bo wielokrotnie o nim mówiłem, natomiast chciałbym zaapelować do 
Państwa, jeżeli już chcemy osiągnąć ten kompromis to, żeby do niego dążyć, a nie, 
żeby przyjąć tą uchwałę, ale żeby jakoś może jej nie zrealizować, takie mam 
odczucia. Nie bardzo rozumiem jak mielibyśmy usiąść i narysować coś na mapie, 
jako to ma wyglądać, przecież to trzeba zrobić studium uwarunkowań, plan 
zagospodarowania przestrzennego i wtedy to ma moc wiążącą, A tak my sobie 
usiądziemy na spotkaniu towarzyskim, czy jakimś innym i narysujemy sobie jakieś 
strefy, to one nie będą miały żadnej mocy wiążącej, tylko jakąś umowną, nie bardzo 
mogę zrozumieć. Padło tutaj takie stwierdzenie dotyczące Natury 2000, poprosiłbym 
przedstawicieli jednej z firm wiatrowych, żeby przestawiła nam tak jakby 
możliwości posadowienia ferm wiatrowych na obszarze Natura 2000, bo tu cały czas 
jest mowa o tym, że nie ma takiej możliwości, ta Natura 2000 w wielu wypadkach 
pozostaje fikcją, wystarczy przejechać się na pierwszą wieś i zobaczyć, co się dzieje z 
kanalizacją i ze ściekami. Jeżeli byłaby możliwość to bardzo prosiłbym, żeby oddać 
głos przedstawicielom ferm wiatrowych. 
 
Przedstawiciel firmy Enertrag – Joanna Zienkiewicz – Chciałam podziękować za 
udzielenie głosu wiem, że to jest temat ciężki dla Państwa Gminy. Jeżeli chodzi 
o kwestię naszej firmy, jesteśmy z Państwem związani już od kilku lat, pewien 
kierunek działań już został podjęty dawno temu, jeżeli chodzi o Gminę. 
Odpowiadając na obawy Pana Radnego Łuszczyka chciałabym powiedzieć, że te 
propozycje kierunków rozwoju Gminy, które Pan przedstawił nie kolidują z farmami 
wiatrowymi i zarówno tężnie, zarówno biogazownie, wszystko jest możliwe, także 
jeżeli znajdziecie Państwo inwestora na tężnię nie ma żadnego problemu, żeby 
powstało jedno i drugie. Jeżeli chodzi o biogazownie w ramach swoich parków 
wiatrowych też budujemy biogazownie, także jest też taka możliwość. Jeżeli chodzi 
o kwestię krajobrazu to jest kwestia gustu, jednemu się podoba innemu się nie 
podoba i z tym nie będę dyskutowała, ja ot rozumiem. Natomiast to jest pana 
stanowisko, a tu jest kwestia całej Gminy, co z tego Gmina będzie miała. My 
działamy od kilku lat i próbujemy w jakiś sposób tą inwestycję zaimplementować, 
niestety spotykamy się właśnie z problemami. Ta uchwała jest propozycją 
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i kompromisem, abyście Państwo byli spokojni do tego, że te turbiny nie powstaną 
bliżej niż 1000 metrów. 1000 metrów, to jest ewenement, nigdzie nie ma planu 
zagospodarowania pod farmy wiatrowe, nigdzie nie ma wybudowanej farmy 
wiatrowej, gdzie byłaby odległość 1000 metrów, typowa odległość tj. 500 – 400 
metrów. Ja rozumiem, że to może być za blisko, nasza firma stosuje odległości 
minimalne 800 metrów. Natomiast tutaj w ramach kompromisu i tego, że był 
problem w kontynuacji działań, proponujemy ten 1000. Myślę, że to jest rozsądne, 
będziecie Państwo wymieniani jako Gmina najbardziej ekologiczna, bo nikt w Polsce 
tego rodzaju odległości nie ma, jeżeli chodzi o farmy wiatrowe. Jeżeli chodzi 
o kwestie obszaru to chciałam uspokoić, jak wspomniałam przez klika lat już tutaj 
działamy, mamy w tej chwili gotowe badania roczne, zarówno ornitologiczne, jak 
i chiropterologiczne, czyli ptaki i nietoperze, wiemy co się dzieje na tych terenach, 
gdzie planujemy farmę wiatrową. Kwestia propozycji wykluczenia Nieborowa była 
tak naprawdę kwestią nie personalną tylko kwestią związaną ze środowiskiem. Tam 
były planowane przy 1000 metrów tylko dwie elektrownie i one były na tyle 
problematyczne, że tam jest więcej nietoperzy niż w innych rejonach, wiązałoby się 
to z dużym znakiem zapytania, czy w dalszej procedurze środowiskowej i kwestii 
uzyskaniu decyzji środowiskowej byłoby ryzyko, że my tej decyzji nie uzyskamy 
i może być problem w powiązaniu tych dwóch elektrowni. My w trakcie procedury 
pewne rzeczy też zmieniamy i chcielibyśmy, żeby przystąpić do kwestii załatwiania 
procedury środowiskowej na mniejszy zakres stąd też propozycja regulacji tego 
uchwałą, także decyzję pozostawiam Państwu. 
Co do Natury 2000 w tej chwili procedury środowiskowe są tak wygórowane, 
inwestycje farm wiatrowych są najbardziej brane pod lupę w porównaniu z każdą 
inną inwestycją. Elektrownia jądrowa nie miałaby tylu przeciwwskazań, tylu 
problemów, co budowa farmy wiatrowej. Nie wiem, czy każdy wie, co jest bardziej 
ekologiczne, ja w to nie wnikam, elektrownie wiatrowe stały się popularne. Państwo 
stara się to uregulować prawnie, wymogi są dużo większe niż w Niemczech, 
inwestycje są bardzo weryfikowane zanim taka decyzja środowiskowa w ogóle 
zostanie wydana, także kwestia Natury 2000. W tej Naturze tak naprawdę mogłyby 
powstać wiatraki, my tego nie planujemy w Naturze, ale nawet, gdybyśmy mieli 
planować to zanim coś takiego miałoby powstać to musielibyśmy uzyskać zgodę 
Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, która to sprawdza na podstawie 
dokonanych badań, na podstawie różnych dokumentów i oni mają obowiązek 
prawnie to wszystko zweryfikować. Czyli tutaj nie ma żadnego ryzyka, że zostanie 
wydany jakiś papier, który pozwoli na wybudowanie czegoś, co się okaże, że 
koliduje ze środowiskiem. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Ja cały czas do tego, co Pan 
Radny Miłosz mówił, żeby opracować załącznik graficzny przy współpracy Pana 
Burmistrza, stron zainteresowanych – Pana Bolesław i innych, do tych stref, które są 
w tej uchwale przyjęte. Proponowałbym przyjęcie tej uchwały pod warunkiem 
opracowania tego załącznika, który byłby nierozłączną częścią do tej uchwały.  
  
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Mamy jakąś 
taką dziwną tendencję do obiegania od meritum tego, co zawiera uchwała. Nasza 
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Komisja Rolnictwa, która opiniowała tą uchwałę zajęła się tylko i wyłącznie 
zmianami w tej uchwale. Studium funkcjonuje od 2009 r., moje stanowisko 
prywatne, czy jako radnej może być takie, czy inne, jeżeli chodzi o posadowienie 
farm wiatrowych w naszej Gminie. Póki, co jestem na nie, niemniej jednak ta 
uchwała dotyczy tylko i wyłącznie zabezpieczenia, ujednolicenia i ochrony jakby 
terenów przyległych 1000 metrów. Mamy jakąś dziwną tendencję, jeżeli w 2009 r. 
niespecjalnie, bo był wprowadzony temat na sesji, nie przygotowany na komisjach i 
Państwo to przegłosowali, w każdym bądź razie był moment, żeby to studium 
przygotowywać bądź nie, dziś mamy jedynie zmiany, które precyzują odległość. 
Myślę, że nad tym powinniśmy się skupić i nie przeciągajmy sztucznie naszych 
dysput. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski - Poddał pod głosowanie Projekt 
uchwały o zmianie Uchwały Nr XLI/360/09 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 
marca 2009 r. w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Pyrzyce (Druk Nr 189/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za -12, przeciw -2, wstrzymało się -1; 
Uchwała Nr XII/156/11 stanowi załącznik Nr 23 do protokołu 
 

Wyszedł Radny Damian Błażejewski i Radny Mirosław Budynek – godz. 16:48 
Stan Radnych na sali-  13 

Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej 
w ewidencji gruntów jako działka nr 94/1, położona w obrębie geodezyjnym 
Ryszewko, (Druk Nr 184/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 24 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 25 do protokołu. 
 
Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów 
jako działka nr 94/1, położona w obrębie geodezyjnym Ryszewko, (Druk Nr 184/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XII/157/11 stanowi załącznik Nr 26 do protokołu 
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Do punktu 12 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/235/08 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 26 czerwca 2008 r. w sprawie określenia zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Pyrzyce, 
(Druk Nr  191/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 27 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 
 
Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXVII/235/08 Rady Miejskiej w Pyrzycach 
z dnia 26 czerwca 2008 r. w sprawie określenia zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Pyrzyce, (Druk Nr  191/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XII/158/11 stanowi załącznik Nr 29 do protokołu 
 
Do punktu 13 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze 
przetargu ustnego nieograniczonego lokalu mieszkalnego nr 3 położonego 
w Nieborowie 45 wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału 333/1000 
części w działce nr 343 obręb Nieborowo, (Druk Nr 185/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 30 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 31 do protokołu. 
 
Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu ustnego 
nieograniczonego lokalu mieszkalnego nr 3 położonego w Nieborowie 45 wraz z 
oddaniem w użytkowanie wieczyste udziału 333/1000 części w działce nr 343 obręb 
Nieborowo, (Druk Nr 185/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -13, przeciw -0, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XII/159/11 stanowi załącznik Nr 32 do protokołu 
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Do punktu 14 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy i najmu na 
nieruchomości stanowiące własność Gminy Pyrzyce, (Druk Nr 186/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 33 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 34 do protokołu. 
 
Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy i najmu na nieruchomości 
stanowiące własność Gminy Pyrzyce, (Druk Nr 186/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za -12, przeciw -0, wstrzymało się -1; 
Uchwała Nr XII/160/11 stanowi załącznik Nr 35 do protokołu 
 
Do punktu 15 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Pyrzyce na 2011 rok, 
(Druk Nr 187A/11). 
 
Projekt uchwały stanowi zał. Nr 36 do protokołu.  
 
Opinie stałych Komisji Rady: 

1) K. Budżetu- opinia stanowi załącznik Nr 37 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik Nr 
38 do protokołu. 
3) K. Rolnictwa i Ekologii - opinia stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 

 
Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – W nawiązaniu do mojego 
wcześniejszego wystąpienia jest propozycja by z Działu 600, rozdział 60016 drogi 
publiczne gminne przesunąć środki w kwocie 150.000 zł na Dział 900, rozdział 90015 
oświetlenie ulic, placów i dróg. W budżecie na rok 2011 w Dziale 600, rozdziale 
60015 mamy kwotę 324.374 zł, za I półrocze wykorzystane zostały środki w kwocie 
85.991 zł, więc pozostała kwota ok. 240.000 zł odjąć 150.000 zł zostaje nam bez mała 
90.000 zł na drugie półrocze, gdzie znamy sytuację jaka jest na drogach, która jest 
opisana w dzisiejszych materiałach, debatowaliśmy na ten temat, myślę, że jest to zła 
decyzja, żebyśmy tą kwotę zabierali. Druga sprawa mówiliśmy dzisiaj również 
o drodze nr 3, która jest drogą gminną to jednak odśnieżanie, czy zabezpieczenie jej 
odpowiednich warunków w okresie zimowym jest niezbędne, dlatego ja będę 
głosował przeciw. 

Wszedł Radny Damian Błażejewski i Radny Mirosław Budynek – godz. 16:53 
Stan Radnych na sali-  15 
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Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Chciałabym 
tylko doczytać do opinii, bo komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały po 
wielkich debatach z Panem Burmistrzem i odpowiedzialnymi pracownikami. Mając 
na uwadze przesunięcia środków finansowych z działu 60016 – drogi publiczne 
i gminne Komisja kładzie szczególny nacisk na zabezpieczenie środków finansowych 
na prace związane z utrzymaniem dróg w miesiącu listopadzie i grudniu m.in.: 
odśnieżanie, zakup piasku i soli. Ze swojego stanowiska i stanowiska Komisji 
otrzymaliśmy taką deklarację, że oczywiście te 150.000 zł, które są przesuwane, nie 
wystarczy na to jakie są potrzeby, bo o potrzebach nie trzeba dyskutować, wystarczy 
przejechać się, czy przejść naszymi chodnikami, ale kwota 150.000 zł nie zmieni tej 
sytuacji przynajmniej w ostatnich dwóch miesiącach, a jest zagwarantowanie ze 
strony Pana Burmistrza, że jak przyjdzie zima to jesteśmy na nią przygotowani, 
aczkolwiek co roku w radiu słyszymy, że zima zaskoczyła drogowców, niemniej 
jednak były to rozważania brane pod uwagę i tym sugerowała się Komisja, bo 
obrady nad tym punktem nawet momentami były dłuższe niż wszystkie 
merytoryczne punkty dotyczące naszej Komisji. 
 
Radny Mariusz Majak – W informacji, jaką otrzymaliśmy o stanie dróg 
i infrastruktury, jest takie zdanie: „Brak środków finansowych na utrzymanie dróg 
powoduje, iż zwiększa się dystans pomiędzy społecznymi oczekiwaniami 
i potrzebami a możliwościami spełnienia tych oczekiwań.” Przyjmując ten projekt 
uchwały i przesuwając te środki z tego akurat działu, zwiększamy jeszcze bardziej 
ten dystans, który i tak już jest (jak sam Burmistrz stwierdza) bardzo duży. Ja 
podczas swoich dyżurów w czasie, gdy miałem zaszczyt być Przewodniczącym 
Rady Miejskiej, spotykałem się mieszkańcami, którzy bardzo często podnosili 
sprawy związane z niewłaściwym stanem dróg, czy też z brakiem dróg dojazdowych 
do nowo budowanych osiedli: ulica Marii Konopnickiej, ulica Słowackiego, ulica 
Młyńska, ostatnio od ul. Sienkiewicz w bok ulica Reymonta i wiele innych. Tak jak w 
informacji mówi się o drogach dojazdowych do garaży, także choćby dlatego apeluję 
do Państwa, abyście przyjmowali tego projektu uchwały, a do Pana Burmistrza o to, 
aby znalazł środki w innych dziedzinach myślę, że są takie możliwości, gdyby były 
wydatkowane środki w sposób nieco inny (nie będę wskazywał w tej chwili myślę, 
że przyjdzie na to czas, jak będziemy oceniać budżet, konstruować budżet), aby na 
przyszłej sesji znaleźć inne możliwości a nie zabierać środków z dróg, które i tak są 
bardzo niedoceniane, i które potrzebują dużo więcej środków, dlatego jeszcze raz 
apelują, aby tego projektu uchwały nie przyjmować. 
 
Radny Damian Błażejewski – Na temat światła, oszczędności na tym świetle, na 
naszych ulicach padło już wiele słów. Na początku roku bardzo często 
przepychaliśmy się na temat oszczędności wprowadzonych przez organ 
późniejszego włączania, wcześniejszego wyłączania. Martwi mnie trochę, że jednak 
te oszczędności nic nie dały, bo dzisiaj musimy dołożyć kwotę 150.000 zł pomijając 
to, że w międzyczasie wzrósł podatek VAT o 1%, ale nie chcę pytać bezpośrednio 
dlaczego takie pieniądze, a nie inne i dlaczego z tego działu. W czasie naszych 
dysput jeszcze ówczesny Pan Wiceburmistrz odpowiadając na moje pytanie 
powiedział, że prowadzicie Panowie rozmowy z dwoma firmami, które mogą być 
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operatorami naszego oświetlenia ulicznego, rozważaliście modernizację tego 
oświetlenia poprzez wymianę starego typu żarówek na nowsze, zmianę kloszy i to 
wszystko utknęło w martwym punkcie, nie mamy żadnych oszczędności z tego 
tytułu, że wymieniamy tą infrastrukturę oświetleniową. Mam pytanie, czy nadal 
trwają te rozmowy, jeżeli są to, na jakim są etapie? Może pracownicy Pana 
odpowiedzialni merytorycznie za sprawy oświetlenia nie rozważyli wszystkich 
programów, które są dostępne. Serfując po Internecie, wpadłem na taki program 
WWW.Ciemneniebo.pl tam są pokazane rozwiązania, jakie zastosowały niektóre 
Gminy w naszym kraju, w jaki sposób wypracowały oszczędności z tytułu 
oświetlenia ulic. Może sięgnąć na tą stronę, poczytać, może my coś z tamtych gmin 
przeniesiemy na nasz grunt i będzie to bardziej skuteczne niż wyłączanie, niż 
ograniczanie oświetlenia naszych ulic, bo to nie poprawia bezpieczeństwa 
i będziemy się spierać czy drogi w czasie zimy będą odśnieżane, czy nie, jak będzie 
ciemno to i tak się można pośliznąć i nogę złamać. 
 
Radny Mariusz Majak – Chciałem sprostować swoją poprzednią wypowiedź 
stwierdziłem, że nie powinno się przyjąć uchwały w całości natomiast jest tutaj 
jeszcze pewna drobna kwota w Dziale oświata i wychowanie na szkoły artystyczne, 
otrzymane spadki, zapisy i darowizny w postaci pieniężnej dla szkoły muzycznej, 
jestem za tym i prostuję swoją poprzednią wypowiedź. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Wnioskuję, by nie wyrazić zgody 
na zmniejszenie wydatków w Dziele 600 rozdział 60016 na kwotę 150.000 zł również 
nie wyrazić zgody na zwiększenie wydatków w Dziale 900 rozdziale 90015 na kwotę 
150.000 zł w pozostałej części bez zmian, czyli zgodnie z propozycją pana Mariusza. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski - Poddał pod głosowanie wniosek 
zgłoszony przez Wiceprzewodniczącego Ryszarda Grzesiaka. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za -4, przeciw -10, wstrzymało się -1; 
Wniosek nie uzyskał akceptacji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Pyrzyce na 2011 rok, (Druk Nr 
187A/11). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za -10, przeciw -1, wstrzymało się -4; 
Uchwała Nr XII/161/11 stanowi załącznik Nr 40 do protokołu 
 
Do punktu 16 porządku 
 Wybory  Przewodniczącego Rady, 
      a) zgłaszanie kandydatów,  
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Tak jak i na 
sesji wrześniowej tak i na sesji dzisiejszej nie zmieniłam zdania, co do własnej osoby i 

http://www.ciemneniebo.pl/
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nadal uważam, że jestem odpowiednim kandydatem na przewodniczącego Rady 
Miejskiej. Kieruje się w tej wypowiedzi obiektywizmem, który mi przyświeca, 
bezstronnością, generalnie jakością, jaką reprezentuję. Niemniej jednak na tej sesji 
wrześniowej koledzy i koleżanki Radne, które nie wybrali mojego kontrkandydata 
(był jeden) również pokazali mi wyraźnie, że nie mają do mnie zaufania 
(przynajmniej jeszcze, albo w ogóle) co do tego, żebym mogła przewodzić Radzie 
Miejskiej. Bez względu na to, co nimi kierowało jednak nie wskazali mojej osoby jako 
tej (szkoda, bo się oczywiście mocno mylą, ale się nie przekonają 
najprawdopodobniej ze względu na glosowanie wrześniowe). Kierując się mądrością 
własną, którą posiadam, bo zawsze o sobie mówię w sposób otwarty, intuicją 
kobiecą, jaką posiadam i również inteligencja nabytą bądź wrodzoną, i pokorą, którą 
zawsze mam na działania, które mi przyświecają społeczne i dobro, któremu 
powinniśmy służyć, chciałabym zgłosić kandydata na przewodniczącego Rady 
Miejskiej, patrząc na kierunek września, na to, co się dzieje w naszej Radzie – mojego 
kolegę Mariana Osękowskiego. Tu Marianie, jeżeli przyjmiesz propozycję, którą 
składam jako ta, która oddaje głos, tu dzisiaj i to wszystkim mówię, to dzisiaj mój 
głos oddaję Tobie, stawiając krzyżyk przy Twoim nazwisku. To jest moje zdanie 
dzisiaj tylko i wyłącznie. 
 
Przewodniczący K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 

Jagiełło – Zgłasza Radnego Ryszarda Grzesiaka na kandydata na przewodniczącego 
Rady i uważam, że to jest odpowiednia osoba na tym stanowisku. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Wyraził zgodę. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski – Wyraził zgodę. 
 
     b) powołanie komisji skrutacyjnej, 
 
Radny Damian Błażejewski - Zaproponował Radnego Mariusza Majaka do składu 
komisji. 
 
Radny Jerzy Wroński - Zaproponował Radnego Miłosza Łuszczyka do składu 
komisji. 
 
Radna Danuta Cząstka - Zaproponowała Radną Joannę Dąbrowską do składu 
komisji. 
 
Przewodniczący K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 

Jagiełło - Zaproponował Radnego Damiana Błażejewskiego do składu komisji. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski – Zwrócił się z zapytaniem do 
zgłoszonych kandydatów, czy wyrażają zgodę na uczestniczenie w Komisji 
Skrutacyjnej? 
 
Radny Mariusz Majak - Wyraził zgodę. 
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Radny Miłosz Łuszczyk – Wyraził zgodę. 
 
Radna Joanna Dąbrowska – Wyraziła zgodę. 
 
Radny Damian Błażejewski - Wyraził zgodę. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski – Ogłosił Przerwę, a Komisję 
Skrutacyjną poprosił o przygotowanie kart do  głosowania. 
 

Przerwa od godz. 1:07 do godz. 17:22; 
Po przerwie: 

 
     c) głosowanie,    
 
Przewodnicząca K. Skrutacyjnej Joanna Dąbrowska – Poinformowała o sposobie 
głosowania: są dwa nazwiska, stawiamy znak X przy osobie, którą wybieramy. 
 
Nastąpiło głosowanie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski – Ogłosił przerwę w celu 
przeliczenia głosów przez Komisję Skrutacyjną. 
 

Przerwa od godz. 17:28 do godz. 17:44; 
Po przerwie 

 
     d) ogłoszenie wyników,  
 
Przewodnicząca K. Skrutacyjnej Joanna Dąbrowska – Odczytała protokół Komisji 
Skrutacyjnej powołanej na obradach XII sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach w dniu 27 
października 2011 r. do przeprowadzenia głosowania w sprawie wyboru 
Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pyrzycach, który stanowi załącznik Nr 41 do 
protokołu. 
Na stan 15 radnych obecnych 15 radnych. Oddano głosów ważnych 14, głosów 
nieważnych 1;  
Kandydaci na Przewodniczącego Rady Miejskiej w Pyrzycach otrzymali następującą 
ilość głosów; 
Ryszard Grzesiak – głosów za – 8;  
Osękowski Marian – głosów za – 6; 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Komisja stwierdza, że 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Pyrzycach został wybrany radny Ryszard 
Grzesiak. 
 Karty do głosowania stanowią załącznik Nr 42 do protokołu. 
 
     e) Uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady.    
 
Wiceprzewodniczący Rady - Marian Osękowski – Odczytał uchwałę. 
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Uchwała Nr XII/162/11 w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Pyrzycach stanowi załącznik Nr 43 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Nie ukrywam, że jestem bardzo 
zadowolony, że jest grupa Radnych, która uznała, że będę tą osobą, która będzie 
potrafiła prowadzić obrady w sposób dobry, ale również chciałbym podziękować 
tym wszystkim, którzy mają inne zdanie, ale będą chcieli współpracować ze mną 
i będę się starał zabiegać o to, by swoim postępowaniem zasłużyć na zrozumienie 
i żeby te obrady były merytoryczne i dla dobra naszej Gminy. Chcę złożyć Panu 
Burmistrzowi deklarację i jednocześnie prosić też o to, żeby współpraca między nami 
była odpowiednią. Ja deklaruję i myślę, że te słowa będą niejednokrotnie wracały 
podczas obrad sesji i wszystko zrobię, żeby ta współpraca między nami się układała. 
Uważam, że te wybory nie należy traktować w kategoriach wygranych 
i przegranych tylko w kategoriach, że została wybrana osoba, która będzie starała się 
współpracować, bo przede wszystkim dobra współpraca między organem 
uchwałodawczym i wykonawczym jest nam potrzebna. Oczywiście chcę też 
zaznaczyć i powiedzieć, że Przewodniczący Rady to nie jest żadna władza, 
przewodniczący rady jest po to by organizować i prowadzić obrady sesji Rady 
Miejskiej i taką rolę będę starał się pełnić. Chciałbym gorąco poprosić Wysoką Radę, 
wszystkie koleżanki i kolegów o współpracę, a będę się starał aby na każdym kroku 
ta współpraca była merytoryczna, i żeby tych waśni było między nami jak najmniej. 
Dziękuję serdecznie za to, że mogę pełnić funkcję przewodniczącego Rady Miejskiej 
w Pyrzycach. 
 
Radny Damian Błażejewski – Zanim przejdziemy do następnego punktu obrad 
chciałbym prosić o zmianę porządku obrad w związku z wyborem Pana 
Przewodniczącego również z tym, że nasza Rada pracuje już w pełnym składzie – 15 
Radnych, chciałbym prosić o wprowadzenie uchwały odnośnie zmian uchwały w 
sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji rady. Pan radny Mariusz 
Majak zgłosił akces do komisji budżetu również Pan Krzysztof Dubicki zgłosił ten 
sam akces, także mamy przygotowany stosowny projekt uchwały i chcemy, żeby ten 
projekt został wprowadzony i go przegłosować. W związku z tym, że Ci Panowie nie 
mogliby aktywnie pracować w Komisjach nie mieliby prawa głosu, chcielibyśmy 
pracować w pełnym składzie, także prosimy o wprowadzenie tego punktu pod 
obrady. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Zwracam się do Wysokiej Rady, kto jest z 
Państwa za tym, żeby dokonać zmian w porządku obrad i w punkcie nr 17 
wprowadzić projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia składów 
osobowych stałych komisji rady, a pozostałe punkty wtedy będą miały kolejne 
numery 18, 19, 20. 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Chciałabym, 
aby odczytano uchwałę o składach osobowych, ponieważ nie wiem, gdzie przystąpi 
Pan Krzysztof Dubicki? 
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Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Było powiedziane, ze do Komisji 
Budżetu. 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – W związku 
z tym chciałabym wnioskować o powstrzymanie, ponieważ apeluje, że moja komisja 
jest najmniej liczna, z mojej komisji ustąpiła jedna osoba, więc bardzo prosiłabym 
Pana Krzysztofa, wiem, że Pan Krzysztof kiedyś pracował w Komisji Rolnictwa, jeśli 
to nie jest problem, bo jesteśmy 3 dziewczyny, najmniejsza komisja i gwarantuję, że 
będzie się Pan czuł świetnie w naszej komisji. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – W kadencji 2002 – 2006, kiedy byłem radnym, byłem 
w komisji oświaty i ta Komisja bardziej by mi leżała, ale w związku z tym, że finanse 
Gminy są takie a nie inne, a wszyscy wiemy, postaram się zrobić wszystko moją 
pracą, żeby ten budżet był coraz lepszy, więc nie mam innego wyjścia tylko wstąpić 
do Komisji Budżetu. 
  
Radna Danuta Cząstka – Cieszymy się jak Pan Przewodniczący nieraz mówi, że 
komisja Rolnictwa dużo wypracowała, ale my mamy dużo pracy i nieraz są takie 
sprawy, że brak nam doradczej głowy, może Pan Mariusz by do nas przystąpił? 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Może się okazać, że któryś z Państwa 
Radnych, który pracował w jakiejś komisji i z jakichś względów chciałby z niej 
zrezygnować, teraz ku temu jest możliwość. 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Panie 
Krzysztofie nad budżetem pracują wszystkie komisje i w każdej Komisji pracujemy 
nad punktami budżetu i żadna komisja nie zdejmuje żadnego obowiązku wręcz 
kładzie nacisk na to, żeby wypracowywać każdy punkt, który wprowadzany jest do 
porządku i w naszej komisji nawet teraz w tym miesiącu nad przesunięciami 
budżetowymi pracowaliśmy dłużej niż nad wieloma innymi, merytorycznymi 
punktami, więc to w niczym nie przeszkadza. Jeszcze raz zapytam, jeśli Pan powie 
nie, trudno z tą porażką trzeba się pogodzić. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Można pracować w dwóch komisjach, 
jeżeli ktoś sobie życzy, także nie ma tu przeciwwskazań. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – W swojej komisji też byłem w dwóch komisjach, bo 
reprezentowałem jeszcze Komisję Rewizyjną, jak już się zadomowię to być może 
wstąpię i do Pani, ale na razie deklaruję tylko Komisje Budżetu. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
o zmianę w porządku obrad i wprowadzenie projektu uchwały o zmianie uchwały 
w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji rady. 
 
Wynik głosowania: 
 Stan Radnych na sali – 15; za – 12; przeciw – 3; wstrzymało się – 0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
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Do punktu 17 porządku 
 Projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia składów 
osobowych stałych komisji rady. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Odczytał projekt uchwały, który stanowi 
zał. Nr 44 do protokołu.  
- Oświadczenie radnego Mariusza Majaka dotyczące uczestnictwa w Komisji 
Budżetu stanowi znacznik Nr 45 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
o zmianie uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych stałych komisji rady. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za -12, przeciw -3, wstrzymało się -0; 
Uchwała Nr XII/163/11 stanowi załącznik Nr 46 do protokołu. 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – W związku 
z tym, że Pan Wiceprzewodniczący jest Przewodniczącym i przy rezygnacji z tego 
stanowiska stworzy się wakat na wiceprzewodniczącego, przed nami kolejny 
miesiąc, więc chciałabym, jako ten obiektywny członek Rady, zgłosić wniosek o to, 
żeby przyjąć rezygnację wiceprzewodniczącego i ponownie wybrać 
wiceprzewodniczącego na dzisiejszej sesji, żeby nie przeciągać tego na następną 
sesję.  
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Rozumiem, ze stawia Pani wniosek, by 
wprowadzić następny punkt – Przyjęcie rezygnacji Wiceprzewodniczącego Rady, 
i następny punkt – Wybór Wiceprzewodniczącego Rady. 
 
Radny Damian Błażejewski – Ja myślę, że dzisiaj tej gorączki wyborczej dosyć, jest 
już późna pora, jesteśmy zmęczeni, przygotujmy to na przyszłą sesję, przemyślmy, 
czy np. jest konieczność, żeby było dwóch wiceprzewodniczących, może wystarczy 
stół prezydialny, który ładnie prezentuje się w takiej formie. Popracujemy, 
zobaczymy, a dzisiaj już nie przeciągajmy tego, tym bardziej, ze była jedna bardzo 
ważna uchwala o likwidacji naszej Spółki, nie przeciągajmy i poczekajmy miesiąc. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Rozumiem, ale wniosek ze strony Pani 
Radnej padł i rozumiem, że nie wycofuje się Pani z niego? 
 
Przewodnicząca K. Rolnictwa i Ekologii – Małgorzata Piotrowska – Podtrzymuję, 
ponieważ słowo „popracować” kojarzy mi się z popracowaniem, które było 
w poprzednim miesiącu, na poprzedniej sesji, jak wszyscy Państwo Radni wiedzą, 
jak wygląda popracowanie. Jest złożony przeze mnie wniosek formalny 
i chciałabym, aby go przegłosować.  
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
o zmianę w porządku obrad i podczas obrad dzisiejszej sesji dokonać przyjęcia 
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rezygnacji wiceprzewodniczącego rady i wyboru drugiego wiceprzewodniczącego 
rady. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 15; za -10, przeciw -1, wstrzymało się -4; 
Wniosek uzyskał akceptację. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Ogłosił przerwę. 
 

Przerwa od godz. 18:01 do godz. 18:12; 
Po przerwie: 

Porządek po zmianach stanowi załącznik Nr 47 do protokołu. 
 
Do punktu 18 porządku 
 Przyjęcie rezygnacji złożonej przez radnego Ryszarda Grzesiaka z funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Odczytał rezygnację złożoną 
przez Wiceprzewodniczącego Rady Ryszarda Grzesiaka, która stanowi załącznik Nr 
48 do protokołu. 
 
     a) powołanie komisji skrutacyjnej, 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Zaproponował, aby Komisja Skrutacyjna 
pracowała w tym samym składzie. 
Poddał pod głosowanie propozycję, aby Komisja pozostała w tym samym składzie. 
 
Wynik głosowania: 
 Stan Radnych na sali – 15; za – 14; przeciw – 1; wstrzymało się – 0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Ogłosił przerwę w celu przygotowania 
kart do głosowania. 
 

Przerwa od godz. 18:14 do godz. 18:19; 
                                                                                                                                  Po przerwie: 
 
      b) głosowanie,   
 
Przewodnicząca K. Skrutacyjnej Joanna Dąbrowska – Poinformowała o sposobie 
głosowania: karta do głosowania zawiera dwie informacje: jestem za przyjęciem 
złożonej rezygnacji, jestem przeciw złożonej rezygnacji. Przy   właściwym wyborze 
stawiamy znak X. 
 
Nastąpiło głosowanie. 
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Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Ogłosił przerwę w celu przeliczenia 
głosów przez Komisję Skrutacyjną. 

Przerwa od godz. 18:21 do godz. 18:26; 
Po przerwie: 

      c) ogłoszenie wyników,  
 
Przewodnicząca K. Skrutacyjnej Joanna Dąbrowska – Odczytała protokół Komisji 
Skrutacyjnej powołanej na obradach XII sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach w dniu 27 
października 2011 r. do przeprowadzenia głosowania w sprawie przyjęcia rezygnacji 
złożonej przez Radnego Ryszarda Grzesiaka z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Pyrzycach, który stanowi załącznik Nr 49 do protokołu. 
Na stan 15 radnych obecnych 15 radnych. Oddano głosów ważnych 15; głosów za 
przyjęciem rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady – 15; głosów przeciw 
przyjęciu rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady – 0; wstrzymało się od 
głosowania -0. 
 Karty do głosowania stanowią załącznik Nr 50 do protokołu. 
 
      d) Uchwała w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji Wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej w Pyrzycach.      
 
Uchwała Nr XII/164/11 w sprawie przyjęcia rezygnacji z funkcji 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Pyrzycach stanowi załącznik Nr 51 do 
protokołu. 
 
Do punktu 19 porządku 
 Wybory Wiceprzewodniczącego rady, 
 
     a) zgłaszanie kandydatów,  
 
Radny Miłosz Łuszczyk – W imieniu mojego Klubu, który do tej pory jeszcze nie był 
formalnie zgłoszony na sesji, prane zgłosić kandydaturę na Wiceprzewodniczącego 
Rady Miejskiej – Radną Joannę Dąbrowską. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Zwrócił się z zapytaniem do Radnej 
Joanny Dąbrowskiej, czy wyraża zgodę. 
 
Radna Joanna Dąbrowska – Wyraziła zgodę. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Dla przeciwwagi, żeby było równo zgłaszam swoją 
własną kandydaturę, żeby był jakiś wybór, przynajmniej walka będzie jakaś czysta 
i zrównoważona. Wyrażam zgodę. 
 
     b) powołanie komisji skrutacyjnej, 
 
Radny Damian Błażejewski – Zgłaszam swoją kandydaturę do Komisji Skrutacyjnej, 
żeby już tego nie przeciąga, Pani Radna Joanna Dąbrowska z tej racji, że jest 
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kandydatką nie będzie brała udziału w naszej Komisji Skrutacyjnej, proponuje, żeby 
pozostały skład był bez zmian. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Ogłosił przerwę w celu przygotowania 
kart do głosowania. 
 

Przerwa od godz. 18:30 do godz. 18:37; 
Po przerwie: 

 
      c) głosowanie,   
 
Przewodniczący K. Skrutacyjnej Damian Błażejewski – Poinformowała o sposobie 
głosowania: tak jak przy głosowaniu na Przewodniczącego Rady przy każdym z 
kandydatów jest jeden prostokącik, w którym stawiamy znak X zależnie od wyboru. 
Nastąpiło głosowanie. 
 
Przewodniczący Rady Ryszard Grzesiak – Ogłosił przerwę w celu przeliczenia 
głosów przez Komisję Skrutacyjną. 
 

Przerwa od godz. 18:40 do godz. 18:44; 
Po przerwie: 

 
      d) ogłoszenie wyników,  
 
Przewodniczący K. Skrutacyjnej Damian Błażejewski – – Odczytał protokół 
Komisji Skrutacyjnej powołanej na obradach XII sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach w 
dniu 22 listopada 2011 r. do przeprowadzenia głosowania w sprawie wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Pyrzycach, który stanowi załącznik Nr 52 
do protokołu. 
Na stan 15 radnych obecnych 15 radnych. Oddano głosów ważnych 15; głosów 
nieważnych 0;  
Kandydaci na Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Pyrzycach otrzymali 
następującą ilość głosów; 
Joanną Dąbrowska – głosów za – 12;  
Małgorzata Piotrowska – głosów za – 3; 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Komisja stwierdza, że 
Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Pyrzycach została wybrana radna Joanna 
Dąbrowska. 
 Karty do głosowania stanowią załącznik Nr 53 do protokołu. 
 
      e) Uchwała w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady.    
 
Uchwała Nr XII/165/11 w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 
w Pyrzycach stanowi załącznik Nr 54 do protokołu. 
 

Wyszli Radni: Mirosław Budynek i Bożena Tołoczko – godz. 18:47; 
Stan Radnych na sali – 13; 
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Do punktu 20 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone interpelacje i zapytania. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Ponieważ złożone interpelacje przez 
Radnych maja dosyć obszerny charakter to pozwólcie Państwo, że udzielę 
odpowiedzi na piśmie na złożone interpelacje. 

Radny Damian Błażejewski – Panie Burmistrzu, zgadzam się, żeby odpowiedzi 
były na piśmie tylko mam jeszcze prośbę o udzielenie odpowiedzi na poprzednią 
interpelację dotyczącą Zakładu Usług Transportowych. Nie chcę przytaczać pisma, 
które otrzymałem od p.o. kierownika, bo to jest takie tłumaczenie „dziecka 
w piaskownicy”. Proszę o udzielenie konkretnej odpowiedzi, jakie koszty ponosi 
ZUT z tytułu zatrudnienia prywatnego przewoźnika, czy jest to taniej gdyby była ta 
linia obsługiwana przez ZUT?  
 
Do punktu 21 porządku 
 Wolne wnioski. 
 
Przewodniczący K. Rewizyjnej – Miłosz Łuszczyk – Chcę przedstawić stanowisko 
i propozycję Komisji Rewizyjnej z ostatniego naszego posiedzenia, a mianowicie 
nasza Komisja wnosi do Rady o podjęcie uchwały w sprawie oddelegowania Komisji 
Rewizyjnej do kontroli kolejnej jednostki naszej Gminy tak jak planowaliśmy na 
początku naszej działalności sukcesywnie chcemy kontrolować pod względem 
działalności merytorycznej i gospodarki finansowej każdą jednostkę. Poprzednio 
kontrolowaliśmy OSiR teraz jest wniosek Komisji Rewizyjnej, żeby przeprowadzić 
kontrolę w Pyrzyckiej Bibliotece Publicznej. Chodzi nam głównie o spisanie z natury 
tego, czym biblioteka dysponuje, obciążenie, wykorzystanie biblioteki, 
wykorzystanie całego woluminu, który posiada i działalność bieżąca, przy czym 
chcielibyśmy tą kontrole przeprowadzić w dniach między 7 – 18 listopada, w tym 
terminie wybrać 2 – 3 dni na kontrolę. W planie rocznym tego tematu nie było 
i powstał wniosek na posiedzeniu Komisji. 
 
Przewodniczący K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 
Jagiełło – Odczytał wniosek K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych 
o wprowadzenie do planu pracy Komisji na rok 2011 w miesiącu listopadzie tematu 
„Działalność Gazety Ziemi Pyrzyckiej”. Wniosek stanowi załącznik Nr 55 do 
protokołu. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Mówią, że podróże kształcą 
i w takiej podróży byliśmy z Komisją Budżetu w Złocieńcu, przyglądaliśmy się, 
wpadły jakieś słowa pochwały itd. i zmierzam do tego, że tam wszystkie komisje 
Rady pracują nad tematami merytorycznymi razem i dotyczy to np. uchwalania 
budżetu. Nad budżetem będziemy pracowali – Komisja Budżetu sobie, Komisja 
Rolnictwa sobie, Komisja Edukacji sobie i pracownicy Urzędu (przepraszam za 
kolokwialne stwierdzenie) biegają między jedną a drugą komisją, sprawy 
merytoryczne, żeby odbywały się na wspólne tematy, żeby wszystkie komisje 
obradowały razem, natomiast posiedzenia komisji, które dotyczą merytorycznych 
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spraw danej komisji, żeby odbywały się we własnym zakresie. Chodzi 
o usprawnienie, bo Pan Burmistrz, Pani Skarbnik i inni muszą po kilka razy pewne 
rzeczy tłumaczyć, chodzi o to, że np. nad budżetem wszyscy pracownicy potrzebni, 
żeby jak są sprawy merytoryczne to nie trzymać tych pracowników, żeby ustalić 
dogodny czas dla tych komisji i proponowałbym np. poniedziałek, dlatego że Urząd 
pracuje do godziny 17:00, żeby w tym czasie odbywały się Komisje i pracownicy, 
którzy są w pracy obsługiwaliby je. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Tak rzeczywiście byliśmy w Złocieńcu 
i tam była taka informacja z ich strony przekazana. Oczywiście każda Komisja 
musiałby sobie przemyśleć, czy taki sposób jest dobry, uzasadniano to w ten sposób, 
że w tym temacie rozmawia się raz i szczegóły są omawiane, a nie z każdą komisją 
osobno. Każdy sposób jest dobry, nasz też jest dobry tylko jakby oni mają inne 
doświadczenie i to Pan Przewodniczący przekazał. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Poddał pod głosowanie wniosek 
Komisji Rewizyjnej. 
 
Wynik głosowania: 
 Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się – 0; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Zwrócił się z pytaniem do Rady, czy 
trzeba jeszcze raz przedstawić wniosek Komisji Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw 
Społecznych. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Proszę bardzo, żeby Pan Dariusz Jagiełło 
sprecyzował swój wniosek, ponieważ nie ma już w tej chwili Wydawnictwa Gazety 
Ziemi Pyrzyckiej. Gazeta ukazuje się, ale ukazuje się w ramach działalności 
biblioteki, czy Pan Radny proponuje, żeby skontrolować całą bibliotekę, czy Pan 
Radny chce zobaczyć, jakie są ewentualnie wydatki i jak działa w ramach biblioteki 
gazeta pyrzycka? 
 
Przewodniczący K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 
Jagiełło – Kontekst prowadzenia tego tematu to przede wszystkim czas 20-lecia, czas 
jakiegoś sprawozdania od ludzi, którzy zajmują się teraz Gazetą Ziemi Pyrzyckie, 
wysłuchania ich potrzeb, ich przyszłości, także w tej kwestii tylko i wyłącznie. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Jerzy Marek Olech – Ja mam inne zdanie na ten temat, ponieważ 
to Pani Dyrektor jest odpowiedzialna za funkcjonowanie gazety i jeżeli Państwo 
chcecie się spotkać z redaktorem naczelnym tej gazety i ze współpracownikami to 
oczywiście tak, czy Państwo chcecie tylko wysłuchać ich sugestii, ich rad, ich opinii, 
to nie wiem też do końca. 
 
Przewodniczący K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – Dariusz 
Jagiełło – Właśnie tak jak Pan Burmistrz mówi. Po 20-stu latach trzeba się pokłonić 
nad tym wszystkim, co było zrobione, co się teraz robi i w tej mierze tylko 
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i wyłącznie chcielibyśmy się spotkać z Panią Dyrektor i na pewno jeszcze zaprosimy 
jakieś osoby pracujące w gazecie. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Rozumiem z wypowiedzi Pana 
Burmistrza, że jednostka – biblioteka w niej jest jedno z działów, to jest właśnie 
gazeta, natomiast nie jest to wyodrębniona sprawa, ale myślę, że doprecyzowaliśmy, 
wszyscy Radni wiedzą mniej więcej, o co chodzi, zostało to dopowiedziane. Wobec 
tego, ze jest taki wniosek Komisji, to proszę o przegłosowanie. 
– Poddał pod głosowanie wniosek Komisji Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw 
Społecznych o wprowadzenie do planu pracy Komisji na rok 2011 w miesiącu 
listopadzie tematu „Działalność Gazety Ziemi Pyrzyckiej”. 
 
Wynik głosowania: 
 Stan Radnych na sali – 13; za – 10; przeciw – 0; wstrzymało się – 3; 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 

 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Mój wniosek na temat pracy 
poszczególnych Komisji, albo to dzisiaj przegłosujemy, albo się zastanowimy, bo 
chciałbym, żeby to dopiąć, żeby nie na każdej komisji te same tematy powtarzać. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Myślę, tak sugerowałem, żeby Państwo 
na komisjach się zastanowili, wypracowali jakieś stanowisko, natomiast uważam, że 
to jest jakaś sugestia, czy traktujemy to jako wniosek, bo przyjąłem to jako sugestię, 
jeżeli jest to wniosek to go przegłosujemy. 

 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Tak, jako wniosek, bo na 
przyszłość będzie tak, że na jednej komisji wypracują, na drugiej nie wypracują, a na 
przyszłość jak Pan Przewodniczący będzie ustalał komisje, w jakich dniach pracują 
to np. tematy odnośnie budżetu zajmują się takie i takie komisje, natomiast tematy 
dotyczące danej komisji będą rozpatrywane oddzielnie.  
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Proponuję, żebyśmy przyjęli wniosek 
pana Przewodniczącego do przemyślenia i w momencie, kiedy będą zaproszeni 
przewodniczący komisji, czyli będzie zwołane prezydium rady, wtedy każdy 
z Państwa będzie miał jakieś swoje stanowisko, wspólnie je wypracujemy 
i wprowadzimy do normalnego porządku naszej pracy, jeżeli chodzi o prace komisji 
Rady Miejskiej. Myślę, że będzie to takie rozwiązanie, żeby czegoś nie wymuszać, 
jeśli okaże się, że jest to dobre rozwiązanie to myślę, że wprowadzimy i nic nie 
będziemy wymuszać tylko sugestię, żeby prowadzić to w ten sposób. Ma to podobno 
usprawnić trochę obrady komisji i pozwoli na to, żeby można było wtedy danym 
tematem zająć się bardziej szczegółowo w większym gronie. 
 
Radny Krzysztof Dubicki – Panie Burmistrzu dobrym zwyczajem do tej pory było 
(idzie święto zmarłych nie wiemy, jaka będzie aura), że PPK wysypywało piasek na 
cmentarzu w związku z tym może by w jakiś sposób zadziałać, żeby coś takiego 
zrobić. 
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Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Pan Burmistrz przyjął informację. 
 
Radny Damian Błażejewski – Nie składam formalnego wniosku tylko tu Pan 
Krzysztof powiedział, że jest jedno święto, a za 11 dni mamy drugie. Prosiłbym Pana 
Przewodniczącego, żeby Pan dzisiaj ustalił poczet sztandarowy, bo głupio będzie 
wyglądało jak sztandar Rady Miejskiej nie uda się na te uroczystości i żeby nie było 
„łapanki” jak ostatnio i wszystkie łatane dziury – Błażejewski, ja już odrobiłem za 
całą kadencję. 
 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Do tego tematu wrócimy w stosownym 
czasie, a teraz proszę Pana Wiceprzewodniczącego o odczytanie wszystkich pism 
skierowanych do Rady Miejskiej, żebyście Państwo wiedzieli, w jakim zakresie 
pracujemy. 
 
Wiceprzewodniczący Rady – Marian Osękowski – Odczytał pisma, które wpłynęły 
do Rady Miejskiej: 
 Odczytał protokół założycielskiego Klubu radnych o nazwie: „Klub radnych PSL 

– SLD i niezależni”, którego przewodniczącym został radny Miłosz Łuszczyk. 
Protokół stanowi załącznik Nr 56 do protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej. 

 Odczytał zawiadomieni o wszczęciu postępowania nadzorczego dotyczącego 
uchwały Nr XI/153/11 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 29 września 2011 r. 
w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy na nieruchomościach stanowiących 
własność Gminy Pyrzyce, które stanowi załącznik Nr 57 do protokołu z obrad 
sesji Rady Miejskiej. 

 Odczytał odpowiedź Burmistrza Pyrzyc do wniosku Komisji Edukacji, 
Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych dotyczącego doposażenia Straży 
Międzygminnej w komputer, która stanowi załącznik Nr 58 do protokołu z obrad 
sesji Rady Miejskiej. 

 Poinformował o odpowiedzi ZUT na zapytanie złożone przez Radnego Damiana 
Błażejewskiego z obrad XI sesji Rady Miejskiej, które stanowi załącznik Nr 59 do 
protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej. 

 Poinformował o odpowiedziach na zapytania złożone przez Radnego Damiana 
Błażejewskiego z obrad XI sesji Rady Miejskiej, które stanowią załącznik Nr 60 do 
protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej. 

 Poinformował o odpowiedzi na wniosek złożony przez Radnego Damiana 
Błażejewskiego z obrad XI sesji Rady Miejskiej dotyczący pozbawienia kategorii 
drogi gminnej działki nr 566, która stanowi załącznik Nr 61 do protokołu z obrad 
sesji Rady Miejskiej. 

 Poinformował o odpowiedzi na interpelacje złożoną przez Radną Małgorzatę 
Piotrowską dotyczącą poniesienia kosztów w poszczególnych Sołectwach na 
organizację wakacji, która stanowi załącznik Nr 62 do protokołu z obrad sesji 
Rady Miejskiej. 

 Poinformował o odpowiedzi na wniosek złożony przez Komisję Rolnictwa 
i Ekologii z obrad XI sesji Rady Miejskiej, która stanowi załącznik Nr 63 do 
protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej. 
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 Poinformował o odpowiedzi na wniosek złożony przez Radnego Mariusza 
Majaka z obrad XI sesji Rady Miejskiej, które stanowi załącznik Nr 64 do 
protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej. 

 Poinformował o informacji Pana Burmistrza dotyczącej włączania lamp 
w mieście, która stanowi załącznik Nr 65 do protokołu z obrad sesji Rady 
Miejskiej. 

 Poinformował o wniosku, który wpłynął od PPK o zatwierdzenie taryfy dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, a który 
stanowi załącznik Nr 66 do protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej. 

 Poinformował o podziękowaniu od Przedszkola Publicznego w Żabowie za 
wsparcie finansowe, które stanowi załącznik Nr 67 do protokołu z obrad sesji 
Rady Miejskiej. 

 Poinformował o podziękowaniu od Pana Jerzego Cezarego Albrewczyńskiego dla 
wszystkich, z którymi miał przyjemność współpracować, a które stanowi 
załącznik Nr 68 do protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej. 

 Poinformował o podziękowaniach od Przedszkola Publicznego Nr 4 w Pyrzycach 
za wsparcie finansowe, które stanowi załącznik Nr 69 i 70 do protokołu z obrad 
sesji Rady Miejskiej. 

 Poinformował o piśmie złożonym przez pana Sołtysa Stróżewa Kazimierza 
Lipińskiego w sprawie nie podjęcia żadnych działań napisom wcześniej złożone, 
które stanowi załącznik Nr 71 do protokołu z obrad sesji Rady Miejskiej. 

 
Sołtys Stróżewa - Kazimierz Lipiński – Chciałem pogratulować Pani Radnej, Panu 
radnemu za wybór na to szanowne miejsce. Mam dwie sprawy: 

1) Wnoszę, aby zostały przyśpieszone prace związane z organizacją zimowego 
utrzymania, do tej pory, dzisiaj nie był to temat, ale przy okazji omawiania 
dróg to można byłoby o tym powiedzieć. Zimowe utrzymanie to nie tylko 
czekanie na śnieg, ale to również gołoledź, zapowiadają różne spadki 
temperatur i w takiej sytuacji dobrze byłoby gdybyśmy wiedzieli na wsi, do 
kogo zadzwonić i o jaką pomoc poprosić, żeby złagodzić skutki, które się za 
chwilę pojawią, wcale to nie jest takie zadawalające. 

2) W ubiegłym tygodniu odbyło się spotkanie Pana Burmistrza, części Radnych 
i ludzi, którzy handlują przy tzw. parkingu, jak my to Pyrzyczanie mówimy. 
Na tym spotkaniu wśród wielu słów padły m.in. takie słowa, że ten plac 
trzeba, czy chcemy sprzedać, ponieważ potrzebne są pieniacze na rozwój, czy 
na rozbudowę miasta, a dotychczas pieniacze były przejadane. Ubolewam z 
tego tytułu, jest to pomówienie Radnych trzech kadencji, mnie, wielu ludzi 
szczególnie z terenów wiejskich, którzy angażowali się w budowę remiz, 
świetlic, dróg (nie będę wymieniał miejscowości) i jest mi przykro z tego 
tytułu, że takie głosy padają, ponieważ jest to nieprawda. Odbieram taką 
wypowiedź i wypowiedź, że nie ma pieniędzy jako przykrywka do braku 
wizji na przyszłość naszej Gminy i taki głos dzisiaj tutaj usłyszałem, także 
dzisiaj w tej sali jest to głos pierwszy. Myślę, że tak nie powinno być, żałuję, że 
tak się dzieje, takie głosy padają, o one są po prostu nie prawdziwe. 
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Radna Danuta Cząstka – Proponuje, żeby zrobić listę i wg tej listy po kolei iść 
w poczcie sztandarowym, bo jest dużo imprez przez cały rok i trzeba iść ze 
sztandarem, po co nasz Damian ma tylko iść ze sztandarem. 

 
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Myślę, że jest to słuszna pozycja, jest to 
już druga osoba, która z taką propozycja wychodzi, ale dzisiaj nie jesteśmy w stanie 
tego ustalić, więc dlatego proszę o zgłoszenie się trzech osób do pocztu 
sztandarowego. 
 
Zgłosiły się następujące osoby do pocztu sztandarowego na dzień 11 listopada: 
1) Radny Miłosz Łuszczyk; 
2) Radny Mariusz Majak; 
3) Radna Danuta Cząstka.  
 
Nie wniesiono więcej żadnych wolnych wniosków. 
 
Do punktu 19 porządku 
 Zamknięcie obrad XII Sesji Rady Miejskiej. 

  
Przewodniczący Rady – Ryszard Grzesiak – Podziękował wszystkim za przybycie 
i zamknął obrady XII sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach.  

 
Protokołowała: 
Anna Piotrowska 
 

        Przewodniczący Rady 
 
                                                                                         Ryszard Grzesiak 


